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нового Кабинет министров Украины, в состав которого вошли как хорошо известные 
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неприемлемыми. Частично ситуация исправлена, — рассказал нардеп-ударовец П.Розенко. — 
Кроме того, мы высказались против назначения луганским губернатором М.Болотских 
(И.Геращенко заявила о причастности экс-главы ГосЧС к организации Антимайдана)». 
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Друковані видання 

Почему ЕС боится реальных санкций для России  

Денис Закиянов, Журнал «Форбс» (Украина) 

Военная интервенция в Крыму вынуждает Запад реагировать принятием ответных мер 
против России. Соединенные Штаты грозят карательными санкциями, однако европейцы 
склоняются к тому, чтобы «наказать» Москву скреплением инвестиционных и торговых связей 
с Украиной. 

Агрессия России поставила Запад в весьма нелегкое положение. Российская Федерация – 
это не крошечный Сектор Газа, действия которого можно блокировать железобетонным 
забором. Восьмую крупнейшую экономику мира с $2-триллионным ВВП непросто урезонить 
какими-либо ограничительными мерами без серьезного ущерба для собственной экономики. 

Тем не менее, Штаты уже пообещали сделать все возможное, чтобы Россия «очень 
дорого заплатила» в случае применения оружия. На вчерашней пресс-конференции посол США 
Джеффри Пайетт сообщил о наличии «ряда инструментов», которые могут быть применены. 

Евросоюз в понедельник, 10 марта, также пообещал показать Москве, что она «не 
сможет растоптать Украину» и не должна проводить незаконный референдум о присоединении 
Крыма к России. Об этом с трибуны парламента заявил премьер-министр Британии Дэвид 
Камерон, сообщив, что Евросоюз приступает к составлению списка из 18 влиятельных россиян, 
которым ЕС может заморозить активы и запретить въезд на свою территорию. 

США и ЕС сообщили, что уже ввели санкции в ответ на интервенцию России в Крым. 
Соединенные Штаты объявили о применении визовых ограничений к некоторым лицам, не 
уточнив список этих лиц, а Евросоюз назвал санкциями свои решения о приостановке 
подготовки к саммиту «Большой восьмерки» в российском Сочи и замораживании переговоров 
о либерализации визового режима для граждан России. 

Решится ли Запад ввести не бутафорские, а действенные меры? Политики, 
наблюдающие со стороны, выражают в этом сомнения. Так, по словам министра иностранных 
дел Австралии Джули Бишоп, на данном этапе экономические или какие-либо еще санкции 
против России маловероятны из-за отсутствия консенсуса между Штатами и Евросоюзом. 

Причины разногласий 

Для Соединенных Штатов Россия является относительно незначительным, 20-м по 
величине торговым партнером, которому через Атлантический океан американцы поставляют 
экспорта на $11 млрд в год. Энергетические связи с Россией также слабы. Свои потребности в 
газе США почти полностью обеспечивает за счет собственной добычи на сланцевых 
месторождениях. 

Для ЕС же Россия – это ключевой торговый и важнейший энергетический партнер, 
обеспечивающий 30% потребностей региона в газе. Евросоюз потребляет почти половину 
российского экспорта на сумму $292 млрд в год и поставляет своих товаров на $169 млрд. 

Из стран Евросоюза поступало около 75% всех прямых иностранных инвестиций в 
Россию, что поспособствовало тесному переплетению европейских и российских бизнесов. 
Теперь, создавая проблемы Москве, Евросоюз рискует нарушить работу своих корпораций. 

Например, британский энергогигант BP, являющийся вторым по величине акционером 
крупнейшей российской нефтедобывающей компании «Роснефть», потеряет часть своей 
рыночной стоимости даже при намеке Москвы на желание захватить активы Запада. 

На днях в США и в Евросоюзе были опубликованы опросы общественного мнения, 
которые можно считать отражением различных позиций этих сторон. 

В США, согласно соцопросу компаний CNN и ORC International, 59% граждан 
высказались за введение санкций против России, а 23% населения одобрили военную помощь 
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Киеву. При этом 52% американцев высказались против предоставления экономической помощи 
Украине. 

В крупнейшей европейской стране Германии, согласно соцопросу Infratest dimap, 92% 
граждан высказались против ухудшения дипломатических отношений с Россией. Лишь 12% 
немцев одобрили какое-либо военное сотрудничество с Киевом, и 72% респондентов 
поддержали предоставление экономической помощи Украине. 

«Санкции, которые спровоцируют ответные меры с российской стороны, не отвечают 
ничьим интересам. Мы испытываем явное чувство беспокойства и страх углубления кризиса по 
спирали санкций, которые окажут массивное воздействие на экономику. Около 6200 немецких 
компаний работают в России и инвестировали в эту страну 20 млрд евро, 300 000 наших 
рабочих мест зависят от торговли с Россией», – пояснил позицию Германии глава Восточного 
комитета немецкой экономики Экхард Кордес. 

Пряники вместо кнута 

Следующим (третьим) шагом Евросоюза после символического прекращения 
подготовки к саммиту G8 и планируемого введения персональных санкций против 18 россиян, 
может стать эмбарго на поставки оружия в РФ, введение ограничений на торговлю с Россией, 
исключение страны из «Большой восьмерки» и расширение числа персон, которым будут 
заморожены счета и запрещен въезд в ЕС. Эти меры были озвучены европейскими политиками, 
но едва ли они будут внедрены. 

Сразу несколько лидеров стран Евросоюза принялись активно продвигать идею того, что 
в сложившейся ситуации лучшей реакцией на события в Крыму будет скрепление связей с 
Украиной. ЕС планирует предоставить кредит в обмен на обязательства, смягчить визовый 
режим, а также срочно подписать соглашение об ассоциации с ЕС, отказ от которого в ноябре 
спровоцировал на Майдане волнения, приведшие к свержению режима. Предварительно 
подписание политической части соглашения запланировано на 21 марта. 

«Европейский совет сможет высказать позицию Евросоюза по ситуации в Украине, 
предоставляя поддержку правительству Украины, продвигая экономические реформы и 
организуя президентские выборы», – объяснил президент Франции Франсуа Олланд. 

«Мы остаемся преданными идее подписать соглашение об ассоциации с Украиной 
настолько быстро, насколько это возможно. Также мы стремимся послать сильный позитивный 
сигнал населению Украины и новым властям этой страны как по линии финансовой помощи, 
так и путем смягчения визового режима», – заявил во вчерашнем выступлении в парламенте 
премьер-министр Литвы Альгирдас Буткявичюс. 

«Как мы можем помочь Украине в сложившейся ситуации? Мы хотим, чтобы люди, 
боровшиеся за свободу и демократию, получили будущее. Поэтому я приветствую пакет 
финансовой помощи Украине, одобренный Еврокомиссией», – высказала свою позицию 
канцлер Германии Ангела Меркель, которая де-факто управляет ЕС. 

На прошлой неделе власти Евросоюза пообещали предоставить Украине $15 млрд, но 
условия выделения этого кредита пока не оглашены. Также Еврокомиссия сообщила о 
намерениях снять торговые ограничения, что облегчит доступ на европейские рынки 
украинскому экспорту и за счет этого увеличит доходы Украины более чем на $700 млн в год, 
хотя конкретные группы товаров, которым будет облегчен доступ, пока не известны. 

http://forbes.ua/nation/1367011-pochemu-es-boitsya-realnyh-sankcij-dlya-rossii 

Задзеркалля Кремля  

Валентина Самар, «Дзеркало тижня. Україна»  

Крим впродовж останнього десятиліття дедалі менше реагував на проросійські гасла 
політиків ("Русское единство" Аксьонова 2010-го, ввібравши в себе всі відомі проросійські 
проекти, взяло тільки 3% голосів — мінімум для проходження у ВР Криму), але Київ від цього 
не ставав йому ближчим та ріднішим. Росіяни Криму не зустрічають БТРи й "зелених 
чоловічків" із квітами, але не сумнівайтеся — більшість їх на боці Росії. Однак навіть ті, хто 
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хотів би, аби Крим увійшов до складу РФ, — війни не хочуть. Ніхто. І жити під управлінням 
корумпованого керівництва Криму, яке плює на закон та поняття, теж навряд чи погодяться. 
Тому, спостерігаючи сьогодні "нейтралітет" більшості жителів окупованого Криму, вкотре 
переконуєшся: Україна тепер може або назавжди приєднати до себе Крим, завоювавши його 
довіру, або втратити його остаточно. Навіть якщо він залишатиметься де-юре у складі України, 
але житиме абсолютно автономним життям під адмініструванням Москви. Цей варіант, схоже, 
поки що найбільше влаштовує господаря Кремля, який продовжує пустувати на телекамери 
світу твердженнями про непричетність його армії і флоту до захоплення влади в Криму. 

Слухаючи Путіна, а за ним і Шойгу з Лавровим, мимоволі згадуєш хороший радянський 
анекдот: "Штірліц ішов по Берліну, за ним волікся парашут, мимо проходив патруль. Ніколи ще 
Штірліц не був такий близький до провалу".  

Ні, якщо прийняти політичний діагноз, поставлений (за словами джерел The New York 
Times у Білому Домі) канцлером Німеччини Ангелою Меркель у розмові з президентом США 
Бараком Обамою, то багато що, звісно, проясняється. Пані Меркель після спілкування з 
президентом РФ Путіним нібито сказала, що "Володимир живе в іншому світі". Тобто втратив 
зв'язок із реальністю... 

Однак те Задзеркалля, яке Кремль вибудовує в Криму, доводячи весь порядок речей до 
повного абсурду, має цілком матеріалізовані загрози і навіть їх перші результати. Картинка, яку 
комизячись підносить світові російський президент, вибудувана правильно — так, щоб у світу 
не було жодних запитань із приводу грубого порушення прав людини. Немає масових убивств, 
немає крові, немає зруйнованих будинків, біженців, катувань. А все те, що є, — ніби пряме 
відображення Майдану, визнаного світом як явище демократичне, а його результати у вигляді 
зміни влади — легітимними. Там самооборона — і тут самооборона. Там активісти — а чому 
тут бойовики? Майдан призначав керівників країни? Чому площа Нахімова не може призначити 
мера Севастополя?  

Це все цитати. З коментарів під кожною новиною інтернет-видань Криму, залишених 
тролями, з аргументів політиків, які повторюють одні й ті самі завчені фрази у відповідь на 
будь-які запитання. З публікацій російських ЗМІ, які першими, що важливо для сприйняття та 
запам'ятовування, дають не тільки новини із захоплених приміщень Радміну і ВР Криму, а й їх 
трактування. Однак нема сенсу й часу сьогодні змагатися з кремлівськими технологами, на 
ходу розробляючи заходи контрпропаганди, бо це не первинне. Інформаційна війна — лише 
одна, хоч і важлива, складова анексії Криму. Росія та її маріонетковий уряд форсує події. Тому 
сьогодні, рятуючи країну, треба просто зруйнувати Задзеркалля Кремля, доки ситуація не 
вийшла з-під контролю остаточно. І тут мова не тільки про російських військових, які наказові 
підкоряться.  

Нинішній Крим — це наводнена зброєю, позбавлена правового поля України, а отже — 
будь-якого взагалі, територія, на чолі якої стоять люди, котрі несподівано отримали необмежені 
повноваження, хоча їхні морально-психологічні якості не залишають жодних ілюзій. Причому 
повноваження вони злочинно придумують собі самі, примушуючи їм підкорятися, штовхають 
на злочини інших, а ті, виконуючи злочинні накази, підкорятимуть собі наступних. Сергій 
Аксьонов, оголосивши себе головнокомандувачем, шляхом тиску, підкупу та обіцянками 
зарплат, до речі, за європейськими мірками, агітує солдатів і офіцерів ЗС України, міліцію й 
СБУ порушувати присягу — тобто ставати злочинцями. Обриси класичної бананової 
республіки вже пунктирно позначені.  

Отже, Кремль форсує події. "Призначений" на 30 березня референдум про статус Криму 
у складі України, але на основі договірних відносин, Кремль уже не влаштовує. Скликана потай 
(тобто всупереч регламенту) в четвер позачергова сесія ВР Криму приймає рішення, від якого 
будь-якому юристу порве дах.  

Пунктом першим ухвалюється "ввійти до складу Російської Федерації як суб'єкт 
Російської Федерації". А пунктом другим — призначити на 16 березня 2014 р. 
загальнокримський референдум (причому включно з м. Севастополь, яке не входить до складу 
АРК, а отже і в компетенцію її Верховної Ради) з альтернативними запитаннями: 
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1. Ви за возз'єднання Криму з Росією на правах суб'єкта Російської Федерації? 

2. Ви за відновлення дії Конституції Республіки Крим 1992 року і за статус Криму як 
частини України? 

При цьому пунктом 9 Пос_танови ВР Криму передбачається, що референдум, у 
принципі, й не потрібен. Бо Верховна Рада АРК уже тепер звертається до президента Росії і 
Федеральних Зборів Державної Думи РФ "з пропозицією про початок процедури входження до 
складу Російської Федерації як суб'єкт Російської Федерації".  

Одне слово, Задзеркалля міцнішає. Чи вони хочуть, щоб зв'язок з реальністю втратили 
ми всі. Хоча є варіанти: це може бути психічною атакою на Київ, аби подвигнути його саме на 
перший, м'який варіант сепаратизму: не виходячи зі складу України, але формально — будучи 
спеціальним федеральним округом і вічним, уже не зубним болем України, а, даруйте, її 
гемороєм у постійному стані загострення. 

Не маючи часу (номер здається в момент події) на глибокий аналіз цього раптового 
рішення ВР Криму, зазначимо, що могло вплинути на прискорення процесу. По-перше, 
безперечно, відсутність очікуваної реакції населення Криму, що, як ми вже зазначали, без 
ентузіазму й чепчиків у небо зустріло окупантів; яке не поспішає брати російське громадянство 
(за даними Генконсульства РФ, його взяли тільки 9 колишніх бійців "Беркуту"); не захоплює 
органів місцевого самоврядування й не обирає, за севастопольським сценарієм, нових мерів (у 
середу така спроба провалилося в Ялті, не врятували навіть півтори сотні "осіб спортивної 
національності", що вискочили з санаторію ЧФ); не стоїть у черзі на запис до загонів 
самооборони і дружини. У місцях блокування військових частин бачимо автомобілі, на яких 
прибули члени самооборони, — це або військові "Урали" й КамАЗи, або автомобілі з 
севастопольськими номерами. Тобто, оговтавшись і зваживши "за" та "проти", люди на 
референдум можуть просто не прийти. 

Крім того, будь-яке зволікання з "актом прямого волевиявлення" дасть керівництву 
України можливість, прийшовши до тями, вжити заходів із блокування проведення 
референдуму. Або ж, чого найбільше побоюються сценаристи цієї спецоперації, — проведення 
референдуму про статус Криму буде визнане нелегітимним, таким, що порушує норми 
міжнародного права, апріорі — ще до голосування. Бо немає закону, на підставі якого 
референдум проводиться, а його призначення пересичене порушеннями законодавства, що його 
ніхто законним чином не скасовував. 

Цього тижня самопроголошене керівництво Криму як могло намагалося відбити 
бажання у представників ООН та ОБСЄ не просто моніторити ситуацію в Криму, а й 
потрапляти на його територію. Спочатку "самооборона" Аксьонова в готелі, де відбувалася 
зустріч із кримськими журналістами та правозахисниками, заблокувала представника ОБСЄ з 
питань свободи слова Дунью Мятович. Під конвоєм кількох автомобілів із людьми у камуфляжі 
та бронежилетах представника ОБСЄ перепровадили в аеропорт. Буквально через кілька годин 
"жертвою" не дуже ввічливих неозброєних людей став спеціальний посланник Генерального 
секретаря ООН Роберт Серрі, машину якого заблокували поблизу Штабу військ берегової 
оборони ВМСУ, а потім його самого — у кафе, де планувалася прес-конференція. Ті ж нечемні 
люди в уніформі вимагали, щоб Серрі їхав прямо в аеропорт під їхнім конвоєм. Відтак, 
спецпосланник Генсека ООН, завдяки живому коридору журналістів, зміг пройти до 
мікроавтобуса, в якому й виїхав в аеропорт.  

Очевидно, що такі абсолютно дикі злочинні дії стосовно представників ООН і ОБСЄ 
спрямовані на один і швидкий результат: залякати й не допустити присутності міжнародних 
спостерігачів під час організації та проведення референдуму про статус Криму. Це означає, що 
діяти треба дзеркально навпаки — посилити і збільшити тут присутність міжнародних 
спостерігачів та журналістів.  

Марно, мабуть, говорити, що за 10 днів керівництво Криму не зможе ні організувати 
роботу комісій із проведення референдуму, ні скласти реєстр виборців, — адже доступу до 
Державного у самопроголошеної влади Криму немає. Однак незаконність проведення 
референдуму на сьогодні очевидна. Спонукати ж легітимне керівництво АРК (а таким ще 
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залишається Верховна Рада Криму) повернутися у правове поле сьогодні може тільки 
міжнародна спільнота. Тому, на думку багатьох місцевих спостерігачів і правозахисників, 
необхідно терміново відкрити постійну місію ОБСЄ в Україні та в Криму. Так уже, до речі, 
було на початку 90-х.  

Другий терміновий захід, якого сьогодні має вжити Верховна Рада України, — термінове 
створення парламентської комісії з політико-правової ситуації в Криму, до якої входитимуть 
представники усіх фракцій та позафракційних депутатів і яка постійно працюватиме на 
території Криму. З такою пропозицією на початку тижня звертався до кримських і українських 
колег депутат Верховної Ради Рефат Чубаров. 

І останнє.  

Майдане! Пошли схвалених тобою чиновників працювати. Можна по-доброму, 
наприклад, тими ж словами, що в культовому "Службовому романі": "Шуро, ви, здається, в нас 
у бухгалтерії числитеся? Так ідіть, працюйте!". У строгій відповідності до посадових обов'язків 
та у відведених законом межах, а не виходячи з політичної доцільності і, не дай Боже, користі 
ради. 

Ти хочеш, Майдане, щоб вони тобі, як і раніше, щодня звітували? Легко: по скайпу, не 
виходячи з робочого кабінету допізна, без мітингового надриву й кричалок. І докладно, з 
викладеними документами — на офіційному сайті. (Приклад того, як не треба це робити, — на 
сайті СБУ. З понад десятка новин, розміщених після заміни керівника, тільки дві не містять у 
заголовку слів "Валентин Наливайченко", які передують мудрій цитаті очільника Служби).  

Хоча ти ж розумієш, Майдане, що звіт — це ще далеко не залік. І щоденна поява в 
телестудії — ще не свідчення прозорості діяльності на посаді. А рівень патріотизму в крові 
вимірюється, у тому числі, і відповідністю претендента на високу посаду кваліфікаційним 
вимогам. Бо інакше, будучи профаном або просто невисокого рівня фахівцем, можна завдати 
щиро любимій Батьківщині великої шкоди. Про який-такий патріотизм тоді мова?! — думаю я, 
спостерігаючи щовечора в телевізорі в.о. генпрокурора Махніцького (квота ВО "Свобода"), 
який приходить розповісти про запізнілі кроки ГПУ в Криму. Днів на три-чотири або й на 
тиждень. Приклади — через кому, про все це ми вже писали — тоді, коли ці заходи були вкрай 
необхідні і дали б потрібний ефект. Оскарження і скасування незаконно прийнятих рішень ВР 
Криму в суді, притягнення посадових осіб АРК до кримінальної відповідальності за 
перевищення повноважень, за "сепаратистською" статтею і навіть за ознаками держзради 
(Константинов, зауважу, держслужбовець першої категорії), призначення прокурора АРК — 
керівника наглядового, нагадаю, відомства. Усе — марно. Зате так оперативно з'явилася новина 
про санкцію суду на затримання Константинова й Аксьонова, що мимоволі замислишся: а 
навіщо? Щоб знали? Ось самозванець-губернатор Донеччини Губарєв не знав. Тому, думаю, й 
затриманий. 

На прохання багатьох людей — містян і селян, військових та їхніх дружин, журналістів, 
прокурорів, мерів і депутатів, із якими в ці дні багато бачуся й спілкуюся, — адресне 
запрошення всім першим особам країни: приїдьте в Крим і тим самим спростуйте відчуття, яке 
не полишає багатьох, — що їх "злили", а Крим продали. 

http://gazeta.dt.ua/internal/zadzerkallya-kremlya-_.html 

Опрос жизни и смерти  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Постановление о присоединении Крыма к России и проведении общекрымского 
референдума было принято в четверг на внеочередном заседании Верховного совета (ВС) АРК. 
"Войти в состав Российской Федерации в качестве субъекта РФ; назначить на 16 марта 2014 
года общекрымский референдум (включая город Севастополь), на который вынести следующие 
вопросы: вы за воссоединение Крыма с Россией на правах субъекта РФ? Вы за восстановление 
действия Конституции республики Крым 1992 года и за статус Крыма как части Украины?" — 
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сказано в постановлении. В документе подчеркивается, что вопрос, получивший большинство 
голосов в свою поддержку, "считается выражающим прямое волеизъявление населения Крыма". 

"Это абсолютно законный документ! Мы пытаемся отобразить настроения людей, дать 
им определенные гарантии",— заявил журналистам председатель ВС Крыма Владимир 
Константинов. Он подчеркнул, что, "по предварительным исследованиям", более 70% 
населения Крыма поддерживают вхождение автономии в состав РФ. "В России — сильное 
руководство, там есть гарантии защиты и стабильности",— пояснил решение депутатов 
господин Константинов. 

Первый заместитель председателя Совета министров АРК Рустам Темиргалиев заявил, 
что решение ВС Крыма вызвано "постоянными угрозами в адрес восставших крымчан со 
стороны нелегитимных властей Киева". "Верховная Рада ввела ограничение на использование 
русского языка, отменив закон о региональных языках! Кроме того, народный депутат Андрей 
Парубий зарегистрировал законопроект о вступлении Украины в НАТО — в этих законах мы 
видим прямую угрозу жителям Крыма и угрозу того, что крымчане не смогут самостоятельно 
определить статус полуострова",— подчеркнул Темиргалиев. 

Вчера депутаты утвердили текст бюллетеня для голосования, который будет напечатан 
на русском, украинском и татарском языках, а также временное положение об общекрымском 
референдуме, создали соответствующую комиссию и поручили Совету министров АРК 
профинансировать его проведение. 

Вместе с тем еще до начала референдума Верховный совет Крыма обратился к 
президенту России Владимиру Путину и Федеральному собранию госдумы РФ с предложением 
"о начале процедуры вхождения в состав Российской Федерации в качестве субъекта РФ". 
"Приняв это решение, мы можем уже сейчас присоединиться к России. Консультации с 
руководством РФ ведутся постоянно, в ближайшее время будет обнародовано заявление 
официальных лиц РФ. В случае если референдум не подтвердит наше решение, ВС Крыма 
будет распущен как орган, который не отражает решения большинства крымчан",— пояснил 
Рустам Темиргалиев. 

Официальный Киев незамедлительно отреагировал на решение крымского парламента. 
Премьер-министр Арсений Яценюк назвал назначение референдума о статусе Крыма 
нелегитимным. "Референдум не имеет правовых оснований! Мы просим Россию не 
поддерживать эти нелегитимные решения. Крым был, есть и будет частью Украины",— заявил 
господин Яценюк, подчеркнув, что Украина будет защищать свои границы. "Никто не знает, 
где она остановится",— подчеркнул премьер. 

Пресс-служба Верховной рады распространила сообщение о том, что и.о. президента 
Александр Турчинов проверил боевую готовность вооруженных сил Украины. "Руководство 
Министерства обороны и Генштаба доложило верховному главнокомандующему о готовности 
армии выполнять задачи по защите страны",— сказано в сообщении. 

Следует отметить, что это уже не первая попытка крымского парламента назначить 
референдум о расширении полномочий автономии. В конце февраля ВС АРК назначил 
референдум на 25 мая. Правда, о присоединении Крыма к России тогда речь не шла — у 
жителей автономии предполагалось спросить: "Вы за государственную самостоятельность АРК 
в составе Украины на основе договоров и соглашений?" 

Позже референдум был перенесен на 30 марта, но его проведение оказалось под 
вопросом. 4 марта Окружной административный суд Киева отменил последние решения ВС 
Крыма: о подготовке к референдуму и назначении Верховным советом премьера АРК Сергея 
Аксенова. Вчера стало известно, что Шевченковский районный суд Киева по ходатайству 
Генеральной прокуратуры выдал санкцию на задержание Сергея Аксенова и Владимира 
Константинова за "преступления против государства и посягательство на территориальную 
целостность". 

В Министерстве юстиции вчера разъяснили, что законодательство Украины не позволяет 
проводить референдумы на местном уровне. Кроме того, согласно ст. 73 Конституции, вопрос 
об изменении территории Украины рассматривается исключительно на всеукраинском 
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референдуме. "Любое решение о проведении референдума в Крыму незаконно. Вопросы 
территориальной целостности, суверенитета Украины не подлежат рассмотрению на местных 
референдумах",— сказал министр юстиции Павел Петренко, отметив, что решения властей 
Крыма "принимаются под давлением российских военных". Со своей стороны меджлис 
крымско-татарского народа призвал жителей Крыма "бойкотировать референдум". 

Наиболее эмоциональную оценку действиям депутатов крымского парламента дали в 
МИДе. "Все заявления и решения в Крыму, заявления Федерального собрания РФ показывают, 
что маски сброшены. Всем понятно, для чего это делалось. Заявление крымского парламента  
никчемное. Оно не может иметь никаких правовых последствий",— заявил директор 
департамента информационной политики МИДа Евгений Перебийнис. Он заверил, что Украина 
будет реагировать "в рамках международного права" и не будет "поддаваться на провокации 
несмотря на то, что от нас этого и ждут". 

Реакция со стороны Генеральной прокуратуры и СБУ на решение ВС Крыма была 
предельно жесткой. Генпрокуратура, в частности, обжаловала в Окружном административном 
суде Киева решение ВС АРК "о проведении общекрымского референдума". "Соответствующее 
постановление противоправно и посягает на основы конституционного строя, территориальной 
целостности, угрожает жизни и здоровью людей",— сказано в сообщении пресс-службы 
Генпрокуратуры. 

Вечером Служба безопасности Украины открыла уголовное производство по факту 
посягательства на территориальную целостность государства депутатами ВС Крыма. 
"Депутаты, действуя умышленно, с целью изменения границ территории Украины на 
внеочередном пленарном заседании приняли решение о вхождении АРК в состав РФ как 
субъекта федерации",— сообщили в пресс-службе СБУ. Уголовное производство открыто по ч. 
3 ст. 110 Уголовного кодекса ("посягательство на территориальную целостность"; карается 
лишением свободы на срок до 12 лет). 

Поздно вечером Александр Турчинов сообщил, что остановил действие решения ВС 
Крыма. "Верховная рада будет инициировать роспуск крымского парламента. Мы защитим 
свою территорию",— сказал он в обращении к народу. А Центризбирком заблокировал доступ к 
госреестру избирателей в Крыму. 

После решения Верховного совет АРК президент России Владимир Путин провел 
"оперативное совещание" с постоянными членами Совета безопасности — премьер-министром 
Дмитрием Медведевым, председателем Совета федерации Валентиной Матвиенко, главой 
госдумы Сергеем Нарышкиным и другими. О его результатах на сайте Кремля не сообщалось. 
"О нашей реакции мы скажем после того, как 16 марта состоится референдум. Референдум 
сформирует нам коллегиальную позицию населения Автономной республики Крым, и, исходя 
из этой позиции, мы определим позицию госдумы",— заявил глава комитета госдумы по делам 
СНГ Леонид Слуцкий (ЛДПР). 

http://www.kommersant.ua/doc/2424959 

Трофеи взяты, жертвы определены, войну можно начинать  

«2000» 

Загадка тайного вывоза нескольких тонн ценного груза в инкассаторских машинах под 
охраной СБУ из киевского аэропорта Борисполь в 2 часа утра 7 марта без таможенного 
досмотра разгадана. По информации компетентного источника из государственных хранилищ 
Украины на нескольких грузовиках в ту же ночь были вывезены ценности, общая сумма 
стоимость которых, по оценке Кучмы (2003 год), составляет около 27 млрд.долл. Это древние 
золотые изделия, картины, уникальные исторические артефакт, пишет anna-news. 

Еще в период Ющенко американскими спецслужбами уже предпринималась попытка 
вывоза этих ценностей, жемчужиной которых являются «сокровища скифов». Нынешняя 
киевская власть добровольно передала их своим американским патронам в качестве залога по 
кредиту на финансирование уже совершенного госпереворота и готовящейся военной 
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провокации против России. Вне зависимости от исхода последней американцы и их киевские 
марионетки застраховали возможный ущерб за счет народа Украины. 

О том, что дело идет к крупномасштабной военной провокации, свидетельствует 
концентрация имеющихся украинских войск под Херсоном, а также истерия с мобилизацией 
резервистов, готовых стрелять в русских, которых вместе с боевиками «правого сектора» 
направляют туда же, для подготовки к броску на Крым. Развернута мощнейшая антироссийская 
пропаганда об «агрессии России в Крыму», выключены российские телеканалы, для более 
полной дезинформации граждан Украины, даются сообщения о движении к Севастополю 
американской авианесущей группировки (что для все понимающих людей просто смешно) для 
полного уничтожения российской группировки в Крыму – в общем копия один в один ситуации 
в Грузии в июле 2008 года, да и Михо сидит в администрации президента Украины. Стоящая за 
самопровозглашенной киевской властью американская партия войны с Россией спешит сыграть 
в ва-банк накануне утверждения бюджета США на будущий финансовый год в конце марта. 
Чтобы избежать секвестра военных расходов, планируемого Обамой, ей нужно создать угрозу 
новой мировой войны, которая без особого риска для США может быть срежиссирована в 
украинско-российском военном конфликте в Крыму. Параллельно с этим конфликтом 
запускается маховик мировой финансово-экономической войны, которая должна уничтожить 
посредством санкций российскую финансовую систему, после чего последует и крах ряда 
системообразующих европейских банков. Это позволит американской олигархии списать свои 
долговые обязательства рушащихся финансовых пирамид на войну с Россией и выйти из 
финансового кризиса. 

Едва ли Турчинов и Яценюк, оплачивающие американские расходы по натравливанию 
украинских нацистов на Россию за счет сокровищ Украины, понимают, в какой игре они 
участвуют. Также как и наивные европейские дипломаты, чиновники и политики, спешащие 
легитимизировать явно преступный режим. Остается надежда на здравый смысл крупного 
европейского бизнеса, сотрудничающих с Россией американских корпораций и на смекалку 
В.В.Путина, у которых остается 2-3 дня для того, чтобы сорвать этот дьявольский план. 
Расходы на его осуществление уже оплачены народом Украины, для которого в американской 
геополитической игре уготовлена роль жертвы. 

http://2000.net.ua/2000/forum/puls/98322 

Володимир Бондаренко: «Жена со слезами на глазах умоляла отказаться от 
должности»  

"Сегодня" 

Перед выходными КГГА получила нового главу: бютовец Владимир Бондаренко сменил 
на должности Владимира Макеенко (был назначен главой КГГА 25 января вместо Александра 
Попова), и будет управлять городом до выборов, которые состоятся в столице 25 мая. Таких 
стремительных ротаций КГГА не видела за всю свою историю. «Сегодня» пообщалась с 
Владимиром Бондаренко до его официального представления, которое состоится сегодня. 
Владимир Дмитриевич рассказал нам о необходимости проведения сессии Киеврады, о том, кто 
в КГГА «занимается Майданом», и о повышении цен на проезд. 

— Владимир Дмитриевич, какие задачи сейчас приоритетны? 

— Киев был и остается центром революции. Есть много и хозяйственных проблем — 
дороги, коммуникации, состояние жилфонда, тарифы... И цены на проезд... 

— Мы возвращаемся к вопросу повышения тарифов до 3 грн? 

— К этому вопросу нас возвращает жизнь. Предыдущая власть, заигрывая с гражданами 
и ожидая выборов, не шла на эти шаги. Нужно разобраться, как работает метрополитен — на 
горбюджет или на чей-то карман, поскольку есть подозрения о последнем. Есть огромные долги 
в транспортном комплексе, и эти долги нечем закрыть. 

— Когда планируется поднять тарифы за проезд? 

— Этот вопрос будет решаться, но насколько быстро, пока сказать тяжело. 
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— Как будет решен вопрос по освобождению мэрии? 

— С активистами общаемся каждый день. Некоторые люди переселяются в Украинский 
дом. Я никого в шею гнать не буду, не буду нагнетать обстановку и, тем более, использовать 
силовые методы. Но думаю, что уже в скором времени в помещении пройдет ремонт. 

— Сколько у вас будет замов (у главы КГГА обычно было 6 замов)? 

— По схеме, которую нам предложил Кабмин, система управления меняется радикально. 
У главы остается первый зам, два зама и руководитель аппарата. Завтра (11 марта все замы 
напишут заявления на увольнение, а потом будем смотреть. Они госслужащие, которые 
назначаются властью. И если будет решено продолжить их работу, они будут наняты новой 
властью. 

— Какие сферы курирует ваш первый зам — Богдан Дубас (банкир из Самбора, один из 

комендантов Майдана)? 

— Богдану Иосифовичу поручено лишь одно направление — Майдан и занятые 
помещения. 

— У Киева ежегодно забирают в госбюджет половину доходов, которые город 

получает от уплаты подоходного налога (в 2014 году столица должна отдать в казну страны 

8,6 млрд гривен, — Авт.). Будете ли вы настаивать на отмене такой схемы? 

— К сожалению, такая норма прописана и в бюджетном кодексе, его тоже нужно менять. 
Местная власть сама должна распоряжаться поступлениями, и они должны идти 
исключительно в местный бюджет. Но есть еще одна проблема: Киеву так и не выделили 2 
млрд грн на функции столицы. Надеюсь, в скором времени эти вопросы будут решены. 

— Как семья отнеслась к вашему назначению? 

— Крайне негативно. Жена со слезами на глазах уговаривала отказаться. Я ведь и так 
дома не бывал, а сейчас и подавно не буду. Я понимаю, что эти два месяца будут тяжелыми. К 
сожалению, проблем больше, чем хотелось. 

Депутат, гребец и хозяин парков 

Владимир Бондаренко в 1977 и 1998 г. получил два высших образования в университете 
им. Шевченко (историческое и юридическое), в 2009-м защитил диссертацию в Украинской 
академии госуправления при президенте (степень кандидата наук). Женат, воспитывает двух 
дочерей — Оксану (1976 г.р.) и Ольгу (1981 г.р.), а также двоих детей умершего брата. Старшая 
дочь — сотрудник психологической службы фирмы «Метро», младшая работает в юркомпании 
«Салком». Супруга Галина — историк. 

Политик создал общественную организацию «Фестиваль «Киевская Русь» (парк 
расположен в с. Копачив Киевской области. — Авт.) и этнокомплекс «Украинское село» (с. 
Бузова, Киевская обл. — Авт.). Является президентом Федерации академической гребли 
Украины и председателем Киевского горсоюза собственников жилья. 

В 1986—1992 гг. работал замом, первым замом и главой Ленинградского (впоследствии 
Святошинского. — Авт.) района. Был первым замглавы КГГА, а также депутатом Киеврады в 
1990—1996 и 2006—2007 гг. 

http://kiev.segodnya.ua/kpower/bondarenko-zhena-so-slezami-na-glazah-umolyala-otkazatsya-
ot-dolzhnosti-501583.html 

Інтернет-ЗМІ 

Новый Кабмин: 10 дней «у руля»  

УНИАН 

С момента назначения нового правительства прошло 10 дней. Это – слишком мало 
времени, чтобы делать выводы о работе Кабмина. Хотя им уже предприняты первые 
конкретные шаги, топ-10 которых изменили лицо национальной политики и экономики. 
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Верховная Рада 27 февраля конституционным большинством одобрила формирование  
нового Кабинет министров Украины, в состав которого вошли как хорошо известные 
профессионалы, так и никому не знакомые «темные лошадки». Премьером стал Арсений 
Яценюк, кандидат экономических наук, в прошлом занимавший посты министра экономики 
(2005—2006), министра иностранных дел (2007), спикера парламента (2007-2008) и главы 
Национального банка (2004-2005). 

В экономический блок правительства вошли не менее компетентные персоны, в том 
числе министр финансов Александр Шлапак и министр экономического развития и торговли 
Павел Шеремета. Национальный банк возглавил зампредседателя профильного парламентского  
комитета Степан Кубив, имеющий многолетний опыт работы в топ-менеджменте банков. 

К группе профессионалов относится и министр энергетики и угольной промышленности 
Юрий Продан, который уже возглавлял ведомство в правительстве Тимошенко и имеет 
многолетний опыт работы в структурах «Киевэнерго». 

Вице-премьер-министром – министром регионального развития, строительства и 
жилищно-коммунального хозяйства стал мер Винницы Владимир Гройсман. 

Министерство аграрной политики и продовольствия возглавил юрист по образованию 
Игорь Швайка. Министром инфраструктуры тоже стал юрист Максим Бурбак. 

Новоназначенные министры и чиновники заполняют информационное пространство  
амбициозными заявлениями, но разумеется, экономическое чудо в стране за 10 дней не 
произошло. Ситуация усугубляется неспокойной обстановкой в Крыму и беспрецедентной 
реакцией России на возрождение Украины. Тем не менее, правительство делает определенные 
шаги, в ответ на которые международные организации и инвесторы буквально забросали 
обещаниями о финансовой помощи, сумма исчисляется миллиардами долларов и евро. 

ТОП-10 шагов нового правительства 

Всего за 10 дней новый Кабмин предпринял 10 ключевых шагов, которые уже изменили 
состояние национальной экономики, или с максимальной вероятностью изменят его в 
ближайшем будущем. 

1. Первым достижением стало возобновление сотрудничества с МВФ, которое 
«заморозила» прошлая власть. С 4 марта миссия Фонда начала работу в Украине. По словам 
министра финансов Александра Шлапака, предположительный размер финпомощи МВФ 
составляет порядка 15 млрд долл. в течение 2,5 лет, первый транш возможен уже в начале 
апреля. 

Основные требования МВФ - повышение цен на газ для населения, секвестр госбюджета 
и переход к гибкому курсообразованию на валютном рынке – известны давно. Фонд не уступит, 
поскольку в отличие от якобы бескорыстной России, дает средства исключительно под 
экономические преобразования. 

2. Правительство уже заявило, что выполнит безоговорочно все условия МВФ. Это и 
есть второй важный шаг Кабмина. «Это правительство выполнит все требования МВФ. Далее 
иметь экономику, которая живет на кредиты, будет катастрофой, поэтому нам придется 
провести самые жесткие реформы», - заявил Яценюк.  

МВФ в заявлении по итогам работы миссии 7 марта подтвердил готовность 
предоставить помощь Украине и поддержать экономическую программу правительства с целью 
продвижения страны по пути развития и процветания. Но даже до этого заявления само 
присутствие миссии в Украине «развернуло» инвесторов, ранее покидающих наш рынок с 
потерями - лишь бы ноги унести. Европейский союз пообещал Украине финпомощь в размере 
11 млрд долл. Европейский банк реконструкции и развития заявил о готовности  предоставить 
кредиты на 5 млрд евро до 2020 года для поддержки структурных и макроэкономических 
реформ. Палата представителей Конгресса США подавляющим большинством голосов 
одобрила пакет помощи Украине в размере 1 млрд долл. в виде гарантий по долговым 
обязательствам. Итого, вместе с программой МВФ, полученные средства с лихвой покрывают 
потребности в финансировании экономических преобразований, ранее оцененных в 35 млрд 
долл. 
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3. Третьим шагом нового правительства стал возврат к европейскому вектору, отказ от 
которого едва не подтолкнул страну к гражданской войне, риск возникновения которой, 
учитывая ситуацию в Крыму, остается до сих пор. На пресс-конференции в Брюсселе Яценюк 
заявил, что Украина готова как можно скорее подписать Соглашение об ассоциации с ЕС. В 
ответ Евросоюз буквально огорошил своим заявлением, увеличив объем обещанной 
финпомощи до 15 млрд долл., и предложив открыть рынок для украинских товаров в 
одностороннем порядке. Подписание политической части соглашения с ЕС возможно уже в 
течение нескольких недель. 

4. Учитывая разворот вектора, слабым местом экономики стала энергетика, поскольку 
основным поставщиком природного газа в Украину была и остается Россия. Не признающий 
новое правительство Украины Кремль принял решение вернуть цену на газ к прежнему 
значению, повысив ее уже с апреля на треть. Поэтому четвертым шагом правительства стала 
реанимация вопроса реверсных поставок газа из Европы, что снижает стоимость голубого 
топлива и зависимость от восточного соседа. По словам министра энергетики Юрия Продана, 
Украина может получать 15 млрд кубометров газа за счет реверсных поставок из Европы уже в 
ближайшее время. Две трети возможно получить после договоренностей со Словакией, а 
оставшиеся 5 млрд куб. м - от немецкой компании RWE. Последняя уже заявила о своей 
готовности замещать российские поставки. В прошлом году Украина импортировала 28 млрд 
кубометров российского газа и около 2 млрд европейского. Таким образом, если ожидания 
чиновников оправдаются, в этом году Украина купит у «Газпрома» исторический минимум 
топлива. 

5. Между тем, поссорившись с Россией, можно так и не подружиться с Европой, если не 
победить самого страшного врага Украины - коррупцию. Именно по этой причине в 2013 году 
снизился объем финансирования отечественной экономики со стороны ЕБРР. Поэтому пятым 
шагом новой власти стала борьба с коррупцией, которую возглавил министр экономразвития 
Павел Шеремета. Ведомство планирует привлечь международных экспертов к реализации 
антикоррупционных мероприятий, в том числе Центр международного частного 
предпринимательства (CIPE). 

Пока ничем конкретным не отличившись, подключились к массированной атаке на 
коррупционеров министр инфраструктуры Максим Бурбак и министр аграрной политики и 
продовольствия Игорь Швайка. Первыми делом они заявили о твердом намерении искоренить 
коррупцию, чего по сей день не удалось ни одной стране мира, в ближайшее время провести 
аудит и значительные кадровые перестановки. В результате уволился гендиректор 
«Укрзализныци» Сергей Болоболин. Аграрный министр, в свою очередь, развернул программу 
по масштабной дерегуляции рынка, в том числе, сертификации зерна и продуктов его 
переработки, обязательного техосмотра сельхозтехники,  оформления прав аренды земли и 
прочее. По подсчетам Федерации работодателей Украины, объем взяток, которые украинский 
бизнес был вынужден выплачивать чиновникам, достиг 160 млрд грн в год. Учитывая это, 
искоренение коррупционной составляющей, по сути, позволит закрыть бюджетный дефицит, 
объем которого по итогам 2013 года достиг 64,708 млрд грн, или 4,5% ВВП. 

6. Секвестр госбюджета, на котором так давно настаивал МВФ, стал шестым шагом 
нового Кабмина. Премьер заявил о намерениях сократить доходную часть госказны на 65-80 
млрд грн, поскольку бюджет сформирован на нереальных показателях. Бюджетный комитет 
парламента объясняет, что страна просто физически не может оплачивать запланированные 
расходы, поскольку не зарабатывает такой объем доходов. К слову, в свой последний визит в 
Брюссель премьер-министр вместо самолета госавиакомпании воспользовался эконом-классом 
украинских авиалиний. Как заявил министр финансов Александр Шлапак, Кабмин распродаст 
полторы тысячи служебных автомобилей правительства. Пересмотр госбюджета возможен уже 
в марте текущего года и, прежде всего, сокращение затронет капитальные расходы, а не 
социально защищенные статьи. Он  напомнил регионам о финансовой дисциплине, обязал 
приостановить финансирование капитальных расходов при наличии долгов по зарплате и 
изыскать резервы для увеличения поступлений в казну. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

14 

7. Помимо диалога с регионами в финансовой сфере новый Кабмин намерен полностью 
реформировать местное самоуправление, что станет седьмым шагом. Вице-премьер и по 
совместительству глава Минрегоина Владимир Гройсман заявил о необходимости 
децентрализовать систему управления и передать максимально полномочия на места, а также 
финансовые ресурсы для их осуществления. Он предлагает часть налогов оставлять на местах, 
чтобы общины сами могли определять направление этих средств и развивали свои территории. 
Гройсман также будет бороться с коррупцией в строительной отрасли. Объем ежегодных взяток 
в данной сфере достигает 20 млрд грн, а при устранении «серых» схем стоимость жилья может 
снизиться на 15-20%. 

8. Восьмым шагом стала необходимая мера для повышения поступлений в госбюжет, о 
ней  неустанно твердили эксперты и настаивал МВФ - переход к гибкому курсу на валютном 
рынке. После двухлетнего искусственного удерживания гривни на фиксированной отметке 
Нацбанк, наконец-то, сделал непростой шаг. Нестабильность на валютном рынке вынудила 
регулятора всего за несколько дней в январе-феврале потратить на поддержку курса почти 4 
млрд долл. резервов, но валютные интервенции перестали быть успокоительным, пришлось 
предпринимать более радикальные шаги. Новый глава НБУ Степан Кубив с 28 февраля 
временно ограничил досрочный возврат валютных депозитов клиентам и объявил войну 
спекулянтам, «отключив» 8 банков от валютного межбанка и направив проверку еще в 10 
финучреждений. Удивительно, но с этого дня гривня начала планомерно укрепляться, 
вернувшись на позиции двухнедельной давности - 9,20 грн/долл. 

9. От жесткого контроля валютного рынка Нацбанк перешел к равноправному принципу 
банковского надзора, что стало девятым шагом в топ-листе. Начиная с 28 февраля, регулятор 
оказывает поддержку ликвидности всем банкам без исключения, а не только приближенным 
госбанкам, как это было ранее. Также всего за неделю НБУ признал неплатежеспособными два 
банка – «Брокбизнесбанк» и «Реал Банк», в которых введена временная администрация. 
Удивительно, но вкладчики этих банков вздохнули с облегчением, поскольку ранее «блатные» 
могли не выплачивать вклады годами, а регулятор закрывал на это глаза и выдавал 
рефинансирование, а теперь получить свои кровные можно через Фонд гарантирования. 

10. Наконец, десятый шаг – в конфликтной ситуации в Крыму украинское правительство 
демонстрирует максимально дипломатическую выдержку, в то время как российская сторона 
обвиняет в радикальных действиях. Несмотря на нарастающее давление и масштабную 
информационную войну России через свои СМИ, правительство Украины пытается решить 
создавшуюся ситуацию исключительно правовыми и дипломатическими методами, сохраняя 
титаническое спокойствие, что вызывает одобрение со стороны мирового сообщества и 
поддержку со стороны бизнеса и граждан Украины. 

Мандат доверия 

Пока никто в мире, кроме России, не высказал недоверия украинскому правительству. 
Как и крупнейший отечественный бизнес. Совладелец группы «Приват» Игорь Коломойский 
согласился возглавить Днепропетровскую облгосадминистрацию, владелец «Индустриального 
союза Донбасса» Сергей Тарута – Донецкую. Скептики могут утверждать, что власть отдала 
регионы олигархам в обмен на их благосклонность к себе. Но, учитывая, что состояние каждого 
из них в разы превышает бюджет областей, такие утверждения просто смешны. А что 
бесспорно, так это поддержка населением своих олигархов и понимание последними нужд 
первых. 

Не получили никаких должностей, но заявили о поддержке нового правительства, еще 
два украинских олигарха – владельцы холдинга «СКМ» Ринат Ахметов и «Смарт-Холдинга» 
Вадим Новинский, к слову, в прошлом гражданин России. Ахметов готов работать с новыми 
властями в условиях политических преобразований в стране, а Новинский, являясь депутатом–
мажоритарщикком от Севастополя, рекомендовал местным депутатам и руководству города 
соблюдать украинские законы, пообещав отстаивать права севастопольцев. 

Поклялись в верности назначенным властям крупнейшие инвестбанки в составе 
Concorde Capital, CASE Украина, Dragon Capital, Eavex Capital, SP Advisors, «Арт Капитал» и 
Института экономических исследований и политических консультаций. Решительно осудили 
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попытки «разорвать» Украину и пообещали поддержать усилия действующей власти 
Независимая ассоциация банков Украины, крупнейшая банковская ассоциация, объединяющая 
свыше 100 финучреждений. 

Понемногу становятся реальностью и обещания инвесторов. На минувшей неделе о 
намерениях продолжить отношения с Украиной заявили два крупнейших международных 
инвестора. Австрийский холдинг Raiffeisen Bank International приостановил продажу «дочки» 
«Райффайзен Банка Аваль». Французская BNP Paribas Group, представленная в Украине 
дочерним банком из группы крупнейших – «УкрСиббанком», также заверила, что не планирует 
уходить из Украины, хотя ранее банкиры поговаривали, что и этот инвестор «на низком 
старте». 

Аналитики «ПриватБанка» отметили, что после демократической перезагрузки в 
Украине инвесторы готовы вкладывать в нашу страну миллиарды, последний раз такое 
пристальное внимание к Украине было 10 лет назад. Они подчеркивают, что единодушие 
кредиторов, до недавних пор сомневавшихся в Украине, связано с революцией против 
коррумпированной власти, лидеры Канады, Франции, Германии, Италии, Японии, 
Великобритании и США, а также представители ЕС выступили с официальными заявлениями, в 
которых осудили действия России в Крыму. 

Мировое сообщество надеется на мирное разрешение конфликта в АРК и ждет 
выполнения обещаний новых властей. От того, станут ли эти обещания реальностью, зависит 
будущее Украины. Пока главное – не сами решения, а принципы работы, которые установит 
временный Кабмин и которые смогут прижиться после выборов президента. Если удастся 
сохранить задекларированные прозрачность, режим двустороннего диалога  населения и 
бизнеса, а также навсегда забыть авторитарный стиль управления, то у Украины есть шанс 
подняться. 

http://economics.unian.net/finance/894578-novyiy-kabmin-10-dney-u-rulya.html 

В коалиции зреет недовольство «темными лошадками» Тимошенко  

Право 

Спустя две недели после установления новой власти начались увольнения уже ее 
назначенцев. Как сообщил глава МВД Арсен Аваков, он освободил от недавно занятых 
областей руководителей УВД Крыма, Одессы, Черкасской, Ровенской и Закарпатской областей. 
На своей странице в Facebook назначения этих руководителей он объяснил поддержкой 
«высоких политических лоббистов», а увольнения — «общественным резонансом» и 
«консультациями с местной властью». 

Впрочем, решающим фактором оказалась позиция УДАРа, выступившего против ряда 
назначений. «У нас был ряд претензий по назначениям в системе МВД, которые мы посчитали 
неприемлемыми. Частично ситуация исправлена, — рассказал нам нардеп-ударовец Павел 
Розенко. — Кроме того, мы высказались против назначения луганским губернатором Михаила 
Болотских (Ирина Геращенко заявила о причастности экс-главы ГосЧС к организации 
Антимайдана)». 

Еще более громкий скандал возник с назначением на «Укртрансгаз» экс-главы 
«Черноморнефтегаза» Валерия Ясюка: после ряда заявлений от политиков и СМИ Кабмин 
заявил, что оно приостановлено, а генпрокурору Олегу Махницкому поручено проверить 
причастность Ясюка «к вероятным злоупотреблениям во время приобретения ГАО 
«Черноморнефтегаз» буровых платформ (вышек) иностранного производства в период работы 
правительства Азарова-Януковича». 

Однако все это — только вершина айсберга. По словам одного из депутатов, входящих в 
коалицию, в рядах нового большинства увеличивается недовольство кадровыми решениями 
власти: «Все назначения производятся Тимошенко с Турчиновым или Яценюком, остальных от 
процесса назначений отодвинули. Причем теперь, чтобы избежать резонанса, назначают не 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

16 

всем известных людей, против которых можно быстро нарыть компромат, а «темных лошадок», 
на кого указывают те, с кем согласовываются назначения». 

Действительно, и.о. главы «Укроборонпрома» (главная коммерческая структура 
Минобороны) стала Валентина Дрозд, ранее работавшая замом по финансам в этой же 
структуре. Также появилась информация о том, что вскоре Госналоговую службу возглавит 
один из директоров инвесткомпании «Ренессанс Капитал» Игорь Белоус, а Гостаможню — 
представитель украинского офиса международной аудиторской компании KPMG в Украине 
Виталий Науменко. Все эти имена мало что говорят, хотя, например, в послужном списке 
Белоуса есть участие в процессе продажи «Криворожстали» индийскому миллиардеру Лакшми 
Митталу, на первом этапе проходившем под контролем тогдашнего премьера Юлии 
Тимошенко. 

«Кадровая проблема на переломе эпох всегда неоднозначна, — объясняет председатель 
фракции «Батькивщина» в парламенте Сергей Соболев. — Все понимают, с одной стороны, что 
нужны профессионалы. С другой — система власти при Януковиче была такова, что 
практически все профессионалы не могли не грешить. Поэтому сначала при назначениях 
подход был с точки зрения профессионализма, но потом выяснилось, что в отдельных случаях 
профессионализм и мораль расходятся. И тогда возникла необходимость назначать 
профессионалов из частных структур, которые в публичной жизни не участвовали и потому 
малоизвестны». 

http://www.pravo-kiev.com/events/v-koalitsii-zreet-nedovol-stvo-temny-mi-loshadkami-
timoshenko 

Валерій Карпунцов: «Люстрація суддів. Чи можливо це?»  

Главком 

Під час обговорення моєї попередньої статті «Правосуддя в Україні повинно 
функціонувати для людей», розміщеної на сайті Української правди, у читачів виникло цілком 
слушне запитання: на яких засадничих принципах і в якому порядку має відбуватися оновлення 
суддівського корпусу? Адже у сьогоднішніх українських реаліях будь-яке реформування 
судової системи приречене на провал за умови, що персональний склад судової гілки влади не 
буде «оздоровлений» шляхом звільнення з посад непрофесійних, корумпованих суддів, 
кількість яких, на жаль, за останні чотири роки значно збільшилася. 

При цьому необхідно зрозуміти, що оновлення суддівського корпусу є досить 
делікатним процесом, який вимагає виваженості та суворого дотримання вимог закону. Інакше 
судова система України ризикує втратити тих чесних та професійних суддів, які в ній 
залишилися. 

Я неодноразово наголошував, що Закон України «Про судоустрій і статус суддів» був 
розроблений колишнім заступником глави Адміністрації Президента України – керівником 
Головного управління з питань судової реформи та судоустрою Андрієм Портновим з єдиною 
метою – підпорядкування судової гілки влади колишньому Президенту України Віктору 
Януковичу За таких умов закладена в цьому Законі процедура звільнення судді з посади 
перетворилася на інструмент звільнення неугодних екс-гаранту суддів та особистого зведення 
рахунків. Нежиттєздатність подібної процедури яскраво проілюструвало рішення 
Європейського Суду з прав людини у справі «Олександр Волков проти України», в якому Суд 
констатував численні порушення та зловживання, допущені під час звільнення судді 
Верховного Суду України з посади за порушення присяги. 

Окремо слід зазначити, що навіть за умови неухильного дотримання вимог Конституції 
та законів України процедура звільнення судді з посади за порушення присяги в сьогоднішніх 
суспільно-правових реаліях не зможе стати ефективним інструментом оновлення суддівського 
корпусу. Закладена у Законі України «Про судоустрій і статус суддів» процедура звільнення 
розрахована на індивідуальне застосування до кожного окремого судді, в той час як наразі існує 
нагальна необхідність люстрації всіх суддів – від місцевих судів до Верховного Суду України. 
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Коректним з законодавчої точки зору виходом з даної ситуації може стати реорганізація 
системи судів загальної юрисдикції, тим більше, що на необхідності останньої неодноразово 
наголошували як самі судді-практики, так і представники наукових кіл. 

Відповідно до пункту 23 частини першої статті 106 Конституції України Президент 
України утворює суди у визначеному законом порядку. Офіційне тлумачення зазначеного 
положення Основного Закону України єдиним органом конституційної юрисдикції в Україні 
дає підстави для висновку, що право ліквідовувати суди є складовою повноваження, яке 
здійснюється у процесі реалізації Президентом України функції щодо утворення судів шляхом 
створення системи судів, якої не існувало раніше, реорганізації існуючих структур, злиття 
діючих і ліквідації окремих з них. Таким чином, процес ліквідації судів є невід’ємною 
частиною процесу їх утворення. 

Отже, Президент України або Голова Верховної Ради України, який виконує обов’язки 
глави держави у період до обрання і вступу на посаду нового Президента України, має 
повноваження видати відповідний Указ, яким реорганізується система судів загальної 
юрисдикції шляхом злиття окремих вищих спеціалізованих судів. 

Відповідним Указом можна передбачити, наприклад, злиття діючих на сьогодні Вищого 
адміністративного суду України, Вищого господарського суду України, Вищого 
спеціалізованого суду України з розгляду цивільних і кримінальних справ у два вищі 
спеціалізовані суди: Вищий публічний суд України (у складі двох палат: з розгляду 
адміністративних справ та з розгляду кримінальних справ) та Вищий приватний суд України (у 
складі двох палат: з розгляду цивільних справ та з розгляду господарських справ). 

Подібна реорганізація вищих спеціалізованих судів потягне за собою реорганізацію всієї 
судової системи і, як наслідок, викличе необхідність внесення відповідних змін до Закону 
України «Про судоустрій і статус суддів», зокрема у положення, що визначають структуру 
судів загальної юрисдикції. 

Так, доцільними будуть зміни до зазначеного Закону щодо створення замість ланки 
апеляційних спеціалізованих судів апеляційних приватних та апеляційних публічних судів. 
Відповідно до такої схеми замість окружних адміністративних судів створюються публічні 
суди, замість місцевих судів – приватні суди. 

Окрім іншого в контексті реорганізації судової системи уявляється доцільним 
переглянути визначені Законом України «Про судоустрій і статус суддів» повноваження 
Верховного Суду України у бік їх розширення, зокрема щодо повноваження переглядати 
рішення вищих спеціалізованих судів та реального гарантування конституційного статусу цього 
суду як найвищого судового органу у системі судів загальної юрисдикції. 

Реорганізація системи судів загальної юрисдикції з юридичної точки зору має наслідком 
переведення суддів у новостворені суди, що на практиці призведе до фактичного звільнення 
суддів та працівників апарату судів з наступним переведенням їх частини у новостворені суди 
приватної та публічної юрисдикцій. 

При цьому існує можливість встановити інші, ніж це передбачено Законом України 
«Про судоустрій і статус суддів», умови та порядок переведення суддів у новостворені суди 
(подібна практика мала місце в 2010 році при ліквідації військових судів). 

Так, в перехідних положеннях проекту Закону про внесення змін до Закону України 
«Про судоустрій і статус суддів» можна буде передбачити, що призначення судді на посаду у 
відповідному новоствореному суді можливе лише після проходження ним атестації. Під час 
атестації мають бути визначені професійні критерії допуску судді до зайняття посади у 
новостворених судах: наприклад, скільки винесених ним рішень було оскаржено у судах 
вищестоящої інстанції і скільки рішень відповідно скасовано, скільки скарг на його дії подано 
до Вищої кваліфікаційного комісії та Вищої ради юстиції, кількості накладених на нього 
дисциплінарних стягнень тощо. 

Непроходження суддею атестації матиме наслідком його звільнення з посади на підставі 
частини п’ятої статті 126 Конституції України. 
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Єдиним проблемним питанням у такому випадку залишається визначення державного 
органу, якому можна було б довірити проведення відповідної атестації суддів. 

Неможливість участі у даному процесі Президента України або особи, яка тимчасово 
виконує його обов’язки, є очевидною. Питання проходження або не проходження суддею 
атестації також не може вирішуватися Верховною Радою України, адже цей процес має бути 
максимально убезпеченим від зловживань з боку партійно-політичних сил – оновлення 
суддівського корпусу не має перетворитися на зведення особистих рахунків, яке в майбутньому 
неминуче підірве авторитет та незалежність судової влади. Крім того, Європейська комісія «За 
демократію через право» (Венеціанська комісія) у Висновку від 16 березня 2010 року CDL-
AD(2010)003 вказала на необхідність мінімізації функцій Верховної Ради України в процесі 
обрання суддів. Основна роль в цьому процесі має бути довірена незалежному органу, в складі 
якого переважатимуть судді, обрані суддями (Вищій кваліфікаційній комісії або Вищій раді 
юстиції). У цьому ж Висновку міститься рекомендація щодо зміни складу Вищої Ради юстиції: 
до нього мають входити різні особи, але значну частку, а то й більшість складу повинні 
складати судді. 

За таких умов, питання проведення атестації суддів доцільно покласти саме на Вищу 
раду юстиції після внесення до Закону України «Про Вищу раду юстиції» змін, спрямованих на 
збільшення у складі цього органу членів, обраних відповідно до вказаного вище принципу. 

Наведена схема реорганізації в системі судів загальної юрисдикції дозволить із 
дотриманням цілком законної процедури створити умови для «оздоровлення» суддівського 
корпусу, шляхом вилучення із нього непрофесійних, корумпованих та тих, які з інших причин 
не можуть обіймати посаду судді, осіб. 

http://glavcom.ua/articles/18124.html 

«Темная кошка» Андроса и «темная лошадка» Дубиля  

Gorod.cn.ua 

…Возможно, Сергею Андросу не хватило одного года полномочий, чтобы реализовать 
свою программу, которую, кстати, он так и не представил общественности. Возможно, этой 
четкой программы и не было вовсе, да и в любом случае оценку деятельности Сергея Андроса 
на посту первого заместителя мэра следует давать в первую очередь жителям города. 

Что же касается средств массовой информации, то в них фамилия первого заместителя 
мэра также упоминалась нередко. 

Например, освещали так называемую, «МАФиозную» кампанию, инициированную 
Сергеем Андросом. В результате которой на территории города, порою с грубейшими 
нарушениями права частной собственности, были демонтированы киоски частных 
предпринимателей. На месте снесенных ларьков которых чуть позже выросли аналогичные 
киоски, но только уже подконтрольных Андросу коммунальных предприятий «Парковка и 
рынок» и «Участок по контролю за благоустройством города» и приближенной к ним 
структуры - «Укрмединвальсервиса». 

Обсуждалась инициатива «под патронатом» Сергея Андроса относительно поднятия 
стоимости проезда в городском общественном транспорте, с которой было связано два 
неприятных инцидента. Первый из них произошел 27 мая, когда 1-й заместитель мэра не 
допустил на заседание транспортной комиссии по вопросам поднятия тарифов журналиста 
портала gorod.cn.ua Игоря Грищенко. При этом, на следующий день, озвучивая причину по 
которой он решил ограничить законные права журналиста, чиновник ссылался почему - то не 
на нормы законодательства, а на сложные погодные условия...   

Второй инцидент в рамках вышеупомянутой инициативы – это незаконно назначенные, 
плохо организованные и полностью провалившиеся общественные слушания по поводу 
повышения стоимости проезда в городском транспорте, после проведения которых 1 августа 
прошлого года, энтузиазм у городских властей в вопросе повышения тарифов на проезд 
убавился и практически сошел на нет.  
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Была еще табличка в приемной 1-го заместителя, скрытый зашифрованный подтекст 
которой и ее предназначение стали горячей темой обсуждения в социальных сетях. Чего боялся 
чиновник? Взяток или скрытых камер? 

Последний же громкий скандал, в связи с которым упоминалась и фамилия первого 
заместителя, был связан с намерениями городских властей дать добро коммунальным 
предприятиям города на получение 100-миллионного кредита под 25% годовых, где в качестве 
залога планировалось предложить банку высоколиквидное коммунальное недвижимое 
имущество. Силами общественности и СМИ, авторов данной идеи удалось заставить пойти на 
попятную. 

Очевидно, что все вышеперечисленные «скандальные» и сомнительные инициативы и 
проекты лоббировались местной властью отнюдь не в интересах жителей города. 

Например, лоббирование интересов перевозчиков области, в частности уделяя особое 
внимание ДП «Пассервис», Сергей Андрос начал осуществлять, еще, будучи на посту 
народного депутата 6 созыва. Его депутатские запросы почему-то касались не нарушений 
черниговскими перевозчиками лицензионных условий и прав отдельных льготных категорий 
пассажиров, которым зачастую безосновательно отказывают в реализации законного права на 
бесплатный проезд в городских автобусах, а выплат бюджетных денег на компенсацию 
перевозчикам убытков от бесплатного проезда некоторых категорий граждан. 

Интересам Сергея Андроса в «упорядочении» размещения малых архитектурных форм, 
пожалуй, тоже есть объяснение. По информации некоторых местных интернет-изданий, 
получивший благодарность Черниговского градоначальника за особый вклад в развитие 
благоустройства города и за восстановление внешнего освещения сквера им. Богдана 
Хмельницкого, Андрей Андрос приходится братом бывшему заму мэра Сергею Андросу. В 
связи с этим примечательным становится тот факт, что основным видом предпринимательской 
деятельности частного предпринимателя Андрея Андроса как раз является «сдача в аренду и 
эксплуатация собственного или арендованного имущества». Возможно это обыкновенное 
совпадение, так как в одном из своих интервью, где Сергей Андрос отвечая на вопросы 
черниговского журналиста о МАФах и о новом «Лексусе» директора КП «Парковка и рынок», 
заверил журналиста, что «паразитировать на городе никто не будет». В этом интервью Сергей 
Андрос как мог защищал директора упомянутого КП, так как по мнению заместителя мэра, 
Дмитрий Синенко, очень хорошо справляется со своими обязанностями, сделав убыточное 
коммунальное предприятие прибыльным, но при этом чиновник конечно же опустил 
интересные подробности такого экономического «чуда». 

Еще одно совпадение? Максим Андрос – сын нардепа и чиновника занимался очень 
серьезным бизнесом. Основным видом деятельности учрежденного им предприятия 
«Укрпостач спилка», согласно информации госреестра украинских предприятий, было 
посредничество в торговле машинами, промоборудованием, суднами и самолетами и все бы 
ничего, если бы не неприятный случай, связанный с реализацией ядерных материалов. В конце 
2006 г. госпредприятие “Ресурспостач” из скудных запасов госрезерва реализовало несколько 
тонн двуокиси редкоземельного гафния, который используется в атомной энергетике. 
Покупателем в данном случае выступило черниговское вышеупомянутое ЧП “Укрпостач 
Спилка”, предложившее за него 7,78 млн грн. Согласно договору покупатель обязывался 
оплатить продукцию на протяжении десяти дней после его заключения, но “Укрпостач Спилка” 
рассчиталась значительно позже. Вполне возможно, что компания позволила себе отсрочку с 
оплатой, именно потому, что среди ее учредителей числился сын тогдашнего народного 
депутата Сергея Андроса - Максим Андрос. ГП “Ресурспостач” попыталось в судебном порядке 
взыскать с покупателя пеню и штраф в размере 5,1 млн грн., однако Черниговский областной 
хозяйственный суд, хотя и признал факт нарушения условий договора, но вместо требуемых 
госпредприятием 5 миллионов, присудил к взысканию с предприятия сына народного депутата 
чуть больше 50 тысяч гривен. А в августе 2011 года вышеупомянутое предприятие было 
признано банкротом и ликвидировано. 

Не исключено, что Сергей Андрос опасаясь огласки некоторых компрометирующих его, 
как чиновника фактов, зная, что лучший способ защиты – это нападение, действуя 
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упреждающе, на своей первой прессконференции в должности первого заместителя мэра 
настоятельно попросил журналистов не искать темную кошку в темном углу, по причине ее 
отсутствия.  

Но исходя из недавно полученной информации - «темная кошка» в темном углу все – 
таки была. 

Официальный трудовой путь будущего народного избранника, как следует из его 
автобиографии, начался в 1983 году, когда он поступил работать в спецподразделение "Титан" 
УМВД в Черниговской области, откуда в 1995 году уволился с должности инструктора 
подразделения и начал заниматься бизнесом. 

С 1995 по 1998 годы он возглавлял ООО "Бриг", с 1999 по 2006 год являлся 
руководителем ЧП "Ярославна и К", а также ООО "Металл-Союз Чернигов". 

В 2006 году начинается его политическая карьера - в избирательном списке Партии 
регионов (под номером 179) он проходит в Верховную Раду Украины. Будучи народным 
избранником, он запомнился журналистам участием практически во всех конфликтах депутатов 
после обнародования первого указа Виктора Ющенко о роспуске парламента. Тогда Сергей 
Александрович принимал активное участие в конфликте, который происходил в Печерском 
районном суде столицы... 

Здесь, хотя и с опозданием, но подходим к самому интересному моменту. 

5 марта 2013 года во время обсуждения кандидатуры Сергея Андроса, депутат от 
фракции «УДАРа» Константин Иванов спросил у кандидата на пост первого заммэра 
трудоустроен ли он, на что получил лаконичный ответ «Нет!». 

Должность заместителя мэра Сергей Александрович получил, а через месяц собрал 
журналистов, которым продемонстрировал удостоверение должностного лица местного 
самоуправления, которое он получил по итогам проведения специальной проверки, и получая 
которое, он торжественно заявил «Служу громаде Чернигова!» 

Став должностным лицом органа местного самоуправления и членом исполнительного 
комитета горсовета, в соответствии с Законами «О местном самоуправлении» и в соответствии 
с Законом «Про основы предотвращения и противодействия коррупции» любое лицо не имеет 
права совмещать свою служебную деятельность с другой должностью, в том числе на 
общественных началах, а также заниматься предпринимательской или другой оплачиваемой 
деятельностью. Эта норма закона хорошо знакома мэру города Чернигова. 

Три дня назад в Едином государственном реестре автором была обнаружена запись, 
которая может свидетельствовать о том, что Сергей Андрос не только нарушал Закон «О 
местном самоуправлении», но и обе свои депутатские каденции нарушал Закон « О статусе 
народного депутата Украины». Из записи следует, что черниговский частный предприниматель 
Андрос Сергей Александрович, занимающийся оптовой торговлей был зарегистрирован в 
статусе субъекта предпринимательской деятельности в 2005 году и на данный момент не 
пребывает в процессе прекращения, а проводит свою предпринимательскую деятельность в 
полном объеме. 

Получить комментарий у Сергея Александровича относительно данной записи в реестре, 
а также комментария о причинах его ухода с должности первого заместителя мэра и его мнения 
относительно ликвидации фракции ПР в горсовете, не представилось возможным, так как по 
информации, полученной в горсовете, Сергей Андрос находится на больничном. 

Его домашний телефонный номер не отвечает на звонки, а попытка его проведать также 
оказалась безрезультатной. Соседка экс-заммэра указала на двор, где проживает Сергей 
Андрос, но при этом она уточнила, что не видела своего соседа уже давно. Не знали как его 
найти и строители, возводящие на его участке новые капитальные строения, с помощью 
крупногабаритной строительной техники. 

Хотелось бы надеяться, что запись в реестре не касается бывшего народного депутата и 
бывшего заместителя мэра города Сергея Андроса, а касается его полного однофамильца, 
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который не имел и не имеет к государственной службе никакого отношения. А пока пожелаем 
Сергею Александровичу скорейшего выздоровления. 

Станет ли Миргородский аналогом Андроса для Чернигова? 

6 марта, как известно, продолжилась внеочередная сессия горсовета, за день до 
проведения которой в стенах городского совета был замечен народный депутат Украины 
Валерий Дубиль. Дубиль осенью 2012 года со всех предвыборных площадок призывал к 
отставке черниговского городского головы, но получив сейчас реальный шанс отправить 
действующего мэра в отставку, свои действия почему-то изменил на диаметрально-
противоположные.  

Не хотелось бы думать, что жители города стали заложниками кабинетных 
договоренностей Александра Соколова и Валерия Дубиля. Но исходя из того, что депутаты 
горсовета 35 голосами «за» (а это даже на 1 голос больше, чем дали в поддержку кандидатуры 
Андроса год назад) поддержали кандидатуру практически неизвестного жителям города 
помощника-консультанта народного депутата Николая Миргородского, похоже, что все именно 
так и произошло. 

Поразительно, но некоторые моменты биографии нового первого заместителя 
городского головы удивительно совпадают с некоторыми моментами биографии его 
предшественника Сергея Андроса. 

Например, обоих объединяет то, что они не являются коренными черниговцами. Обоих 
также объединяет долгий срок службы в правоохранительных органах. Обоих объединяет, 
каждого в свое время, работа на постах руководителей предприятий, занимающихся 
переработкой и оптовой торговлей ломом цветных и черных металлов. 

А также обоих объединяет «темная кошка в темном углу». 

Действительно, как сказал Николай Миргородский с трибуны городского совета, 
предприятием ТОВ «ЧРГ «Европа»» на данный момент руководит его сын Алексей. 

Но то, что сказал Николай Миргородский с трибуны горсовета и то, что было 
отображено в его биографической справке является информацией неполной, если принять во 
внимание данные государственного реестра предприятий Украины, согласно которому Николай 
Николаевич Миргородский на данный момент является не только «засекреченным» от 
общественности помощником-консультантом народного депутата, но и числится 
руководителем предприятия ТОВ «ЧРГ «Мирком».  

В свою очередь следует отметить, что статьей 172-4 КпАП Украины предусмотрена 
административная ответственность служебных и должностных лиц за нарушения ограничений 
относительно совместительства и совмещения с другими видами деятельности. Санкция данной 
статьи предполагает штраф в размере от 850 до 2125 гривен с конфискацией всей полученной 
от предпринимательской деятельности прибыли или конфискацию вознаграждения от работы 
по совместительству. 

Поэтому лучшим вариантом для чиновников, которые действительно хотели бы работать 
на благо своих граждан является вариант, в результате которого темные углы коридоров власти 
стали бы светлыми, где не смогла бы остаться незамеченной ни одна темная кошка. 

http://www.pik.cn.ua/8436/temnaya-koshka-androsa-i-temnaya-loshadka-dubilya/ 

Блоги 

Анатолій Гриценко: «Досить уже "уникати провокацій" – то шлях до поразки!»  

pravda.com.ua 

Хіба не ясно, що "провокації", яких так боїться і всіляко уникає українська влада і вбачає 
в них навіть легітимні й адекватні дії з метою самозахисту – Путіна абсолютно не турбують? 

Хтось вірить у те, що Путін дійсно чекає з нашого боку "провокацій", аби після того 
діяти рішучіше? Якби Путін хотів "провокацій" – він би їх сам організував. Захотів би – 
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знайшлися би спецназівці ГРУ МО з шевронами "бандерівців", які б розстріляли півсотні 
російських солдат, або підірвали електростанцію чи будівлю ЧФ РФ, що завгодно... Є сумніви? 

Ніякі "провокації" Путіну не потрібні, щоб виправдати свою агресію та її дальшу 
ескалацію на всю територію України. Він не збирається ні перед ким виправдовуватися! Він 
мовчки здійснює – і агресію, і дальшу її ескалацію. В режимі онлайн... 

Якщо Україна заціпеніло стоятиме й далі, демонструючи "силу духу" й "витримку" під 
гаслом влади "не піддаватися на провокації", чи під новим гаслом професорів-політологів "хто 
перший вистрілить, той програє" – хіба не ясно, що тоді Путін голими руками, без жодного 
пострілу, з опорою на свої війська й своїх бандитів, прибере до рук не лише Крим, а за ним 
Південь і Схід країни – він так само захопить Черкаси, Вінницю, Житомир, Київ? 

Якими ще аргументами треба переконувати турчинових і гаранів, я вже не знаю... 

Як і всі нормальні люди, я так само не прагну війни, з її жертвами і стражданнями. Не 
маючи повноважень, постійно, щоденно, пропоную владі й зарубіжним партнерам України 
рішення саме з метою – недопущення, стримування масштабної війни й захоплення України 
ворогом! 

Просте питання: державу Україна – ми здаємо Путіну, чи все ж таки хочемо її зберегти 
за собою? 

Якщо влада вирішила державу здавати – тоді все ясно: достоїмо отак тихо й мирно до 
вікопомного референдуму 16 березня, приймемо ще пару гнівних постанов Ради, відкриємо ще 
кілька карних справ проти сепаратистів, проведемо на Майдані гучне Віче, погаласуємо для 
годиться про невизнання референдуму, мовчки "без провокацій" прослухаємо повідомлення з 
Москви про включення Криму до складу Росії в якості нового суб'єкта федерації, про введення 
в обіг замість гривні рубля, про перехід АРК на російські закони, про визнання наших 
військових (яких весь цей час росіяни принижували і яких держава безвідповідально кинула 
напризволяще) – "окупантами" з наступним примусовим видворенням із Криму, далі 
прийматимемо десятки-сотні тисяч непроросійських біженців з АРК, убитих і поранених з 
числа тих, хто сам від відчаю піде боротися проти окупантів, будемо їх десь і якось 
розміщувати, створимо купу фондів підтримки, збиратимемо країною кошти на їх 
облаштування... Думаєте, перебільшую? Хотів би помилитися. Дуже хотів би! 

А далі географія і масштаби "гуманітарної місії" Путіна лише поширюватимуться – чому 
ж не скористатися шансом, коли українці за вказівкою влади дружно і гордо стоять, не чинять 
спротиву і "уникають провокацій"? 

Армія в Росії більша? Напевно. Ресурсний потенціал переважає? Очевидно. Зарубіжні 
держави ще не задіяли всі свої важелі? Так, їхні дії залежатимуть від наших. Але... 

Я інші тоді питання поставлю, з не менш очевидними відповідями. 

Своїх солдат хіба можна кидати напризволяще і здавати їх ворогу, разом зі зброєю і 
Бойовими прапорами військових частин, разом з їхніми родинами, дітьми, без жодної команди 
оборонятися, без жодного пострілу, без жодної навіть спроби надати підкріплення, чи прийти 
на допомогу? А громадян, які в АРК не хочуть здаватися під владу Кремля – теж кинути, чи 
всіх евакуювати на материк, залишивши ворогу все майно й людські домівки? 

Пане Верховний головнокомандувач – схаменіться, Ви хоч усвідомлюєте, що Ви 
насправді робите з армією і загалом з країною?! 

Навіть ризикуючи життям інших солдат, командир ЗАВЖДИ віддає наказ врятувати, 
винести з поля бою бійця, якого поранили чи можуть захопити в полон! На Майдані так само – 
люди відбивали своїх від Беркуту, рятували поранених і виносили загиблих від снайперів, 
ризикуючи власним життям, гинули при цьому – але продовжували виносити... 

Хіба має влада право здати своїх солдат, своїх громадян, свою країну – постійно 
повторюючи оту мантру про "недопущення провокацій" і про нерівні потенціали армій? А на 
якій війні і коли вони були рівні? Якщо високі чиновники не вивчали воєнної історії, то 
запитайте ветеранів, які пройшли через різні фронти і війни, чому вони боролися і не здавалися, 
навіть якщо противник був завідомо сильнішим?! 
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Немає розуму організувати оборону і взаємодію силовиків? Немає твердості переконати 
партнерів-союзників, щоб діяли рішуче? Немає духу віддати наказ військам? Боїтеся озброїти 
народне ополчення? 

Тоді зробіть хоч щось інше, невійськове, але дієве, аби агресію Путіна зупинити – трубу 
газову перекрийте, нафтопроводи зупиніть, щоб і російська економіка здригнулася, і власний 
гаманець путінський щоб це відчув... 

Кордон з Росією врешті-решт заблокуйте, замінуйте чи підірвіть шляхи сполучення та 
унеможливте доступ техніки й бандитів на нашу територію... Захопіть кількох вожаків, які 
орудують у Криму, доставте їх у мішку до Києва і влаштуйте їм вселенський публічний суд... 

Дійте, пане Верховний головнокомандувач!!! 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/531eb443b19ca/ 

Телебачення і радіомовлення 

Севастополе обесточен штаб ВМС Украины  

Интер, Подробности 

Роман КАДЕМИН, ведущий: В Севастополе с самого утра обесточен микрорайон, где 
находится штаб Военно-морских сил Украины. Нет света и в жилых домах, расположенных 
рядом. "Электроподстанцию опять открыли, сварку срезали болгаркой" - написал в Facebook 
начальник крымского медиа-центра Министерства обороны Владислав Селезнев. А в 
Симферополе более 20 представителей так называемой "самообороны Крыма" захватили 
военный госпиталь. Командование и весь медицинский персонал были заблокированы. Только 
после вмешательства командования ВМС Украины начальник госпиталя был допущен на 
рабочее место. В госпитале на лечении находится более 20-ти тяжелобольных, один в 
реанимации. Захваты происходили и в боевых воинских частях. Сейчас в Крыму работает наш 
корреспондент Евгений Оноприенко. Что известно о захватах к этой минуте? Какие последние 
новости, Евгений? 

Евгений ОНОПРИЕНКО, корреспондент: Я расскажу о захватах, о которых ты не 
рассказал. Тем более, что у нас есть свежие новости. В частности из поселка Черноморское. Я 
напомню, там расположена отдельная ракетная техническая часть. Более того у нас есть 
фотографии с места событий, я предлагаю сейчас их посмотреть. Тем временем я напомню, что 
захват этой части начался еще ночью, примерно около половины второго 200 вооруженных 
солдат на 14 грузовиках угрожая штурмом проникли на территорию части, разоружили личный 
состав, заставили украинских военных сдать оружие на склад. И вот сегодня днем местные 
жители пришли к части поддержать украинских военнослужащих. И вот по самой свежей 
информации, якобы, двум сторонам конфликта удалось договориться. Украинские и российские 
войска будут совместно патрулировать объекты. Учитывая то, что это достаточно 
специфическая часть, там находится очень много ракетного топлива, в частности меланджа. 
Есть информация у нас из Новофедеровки, это под Саками. Я напомню, что там захват 
аэродрома начался еще вчера вечером. Около 80 человек с тыла проникли на территорию 
аэродрома. Вдоль взлетной полосы стали устанавливать огневые точки, устанавливать 
пулеметы. Во время захвата в небе вояжировали 2 вертолета и я думаю что вот сейчас мы 
можем видеть их на видео. Силы самообороны Крыма взяли на себя ответственность этого 
объекта. Как объяснили они свою причину захвата – якобы боятся что на аэродром может 
прибыть вражеская им техника. Еще вчера был захвачен пункт укрепления полетами. Сегодня 
продолжен штурм контрольно-диспетчерского пункта. И вот по самой свежей информации, 
которой мы располагаем от военных, от медиа-центра, захват им провести не удалось, хотя бы 
по той причине, что одной из преград стала бетонно-бронированная дверь, которую не так то 
легко открыть. Есть информация, что внутри находятся, в том числе, и женщины. Все они 
безоружные. И вот на теперешний момент, безоружный Камбрик якобы ведет переговоры с 30 
вооруженными людьми. 
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Роман КАДЕМИН, ведущий: А что за история с пропажей одного из командиров 
воинской частей в Бахчисарае? Его нашли, что с ним? 

Евгений ОНОПРИЕНКО, корреспондент: История с неожиданным поворотом. 
Действительно, вчера в Бахчисарае стало известно о том, что был похищен, якобы, командир 
воинской части Владимир Садовник. А сегодня днем группа вооруженных представителей 
самообороны Крыма во главе с полковником Российской Федерации Макогоновым, проникла 
не территорию автомобильного батальона ВМС. Это как раз тот самый батальон, которым 
руководил Садовник. И что интересно, что сам Владимир Садовник прибыл тоже вместе с 
этими людьми. Представители самообороны Крыма несколько раз выстрелили в воздух, 
ворвались на территорию автобата. Владимир Садовник после этого построил личный состав, и 
обратился к военнослужащим со следующими словами: кто со мной – шаг вперед. Интересно, 
что несколько человек таки сделали шаг вперед. Но в основном офицеры и контрактники 
остались на своих местах. Им предложили покинуть территории части. На плацу был спущен 
флаг Военно-морских сил, его место занял флаг Российской Федерации. На флагштоке он висит 
рядом с флагом Украины. У нас даже есть прямая речь с места событий. Я предлагаю 
послушать человека, который из первых уст расскажет о том, как все происходило. 

Военнослужащий: "Я не знаю, я біля казарми стояв, підбігли до нас, сказали здавайтеся. 
Но ми сказали, ми не здаємося, на нас почали стрілять. Стріляли по ногам. Ми зразу здалися, ми 
без зброї". 

Евгений ОНОПРИЕНКО, корреспондент: По самой свежей информации, которой мы 
располагаем, Владимир Садовник сейчас вместе с теми людьми, с которыми он пришел в 
родную часть, загружает на военную технику автомобильное топливо, радиостанции, иное 
имущество, которое расположено в этой части. Куда планирует вывести все это, пока нам не 
известно. 

Роман КАДЕМИН, ведущий: Спасибо, это был Евгений Оноприенко. В конце выпуска 
мы планируем с ним связаться еще раз. И узнать как измениться ситуация за последний час на 
полуострове. 

Ни США, ни Евросоюз не признают результаты крымского референдума 

Роман КАДЕМИН, ведущий: Ни Соединённые штаты Америки, ни Евросоюз не 
признают результаты крымского референдума. И европейские, и американские политики 
призывают Россию вывести свои войска из Крыма и перейти к дипломатическому пути 
урегулирования конфликта. 

Андрей ЧЕРНЫШКОВ, корреспондент: Большая Восьмерка может исключить из своего 
состава Россию и вернутся к формату G7. Это один из возможных вариантов давления на 
российскую власть - говорит британский премьер-министр Дэвид Кэмерон. Сегодня он в палате 
Общин отчитывался о саммите европейских лидеров. Там ещё раз подчеркнул - будущий 
референдум в Крыму - незаконный. А Россия ещё может избежать жестких санкций, если 
выведет войска из Крыма и согласится на переговоры. Но британское правительство все же 
рассматривает варианты давления. 

Девид КЭМЕРОН, премьер-министр Великобритании: "Британия и партнёры не будет 
закрывать глаза на действия России в Крыму. Мы пересмотрим все связи с российскими 
бизнесменами. Будут последствия и для Британии, в частности экономические, но если не 
противостоять России, будет еще хуже. Последние 70-ят лет мы бьемся над сохранением мира в 
Европе и не собираемся допускать войны сейчас". 

Андрей ЧЕРНЫШКОВ, корреспондент: США поддержат любого президента, которого 
выберет украинский народ. С таким заявлением выступил американский посол в Киеве - 
Джеффри Пайет. Главное, по его словам, чтобы выборы были свободными и прошли с 
соблюдением международных стандартов. В то же время, американский посол сказал, что США 
не готовы признавать какие бы то ни было результаты крымского референдума. Пайет 
подчеркнул - Крымский полуостров Америка по-прежнему считает частью Украины. 

Джеффри ПАЙЕТ, посол США в Украине: "Любые результаты так называемого 
референдума, который собираются провести через шесть дней, США не готовы признавать. 
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Россия должна вывести войска из Крыма. Мы хотим, чтобы Украина имела стабильные, 
здоровые отношения с Россией". 

Андрей ЧЕРНЫШКОВ, корреспондент: Германия также считает референдум в Крыму 
незаконным. Его проведение нарушает нормы международного права и законодательство 
Украины. О своей позиции канцлер Ангела Меркель сообщила президенту России Владимиру 
Путину. Накануне лидеры двух стран пообщались по телефону. Кроме того, в Берлине 
обеспокоены тем, что до сих пор не создана контактная группа, которая должна помочь 
урегулировать кризис в Крыму. О ее формировании Меркель и Путин договорились еще 
неделю назад. 

Штеффен ЗАЙБЕРТ, пресс-секретарь правительства Германии: "Предложение канцлера 
создать такую группу и наконец, перейти к дипломатическому пути урегулирования конфликта 
- все еще в силе. Но мы должны отметить, что российская сторона пока не проявила 
необходимой готовности. Если Москва не предпримет видимых усилий для нормализации 
ситуации, если не начнет работу контактная группа, Европа рассмотрит возможность введения 
более жестких санкций. Речь идет об отмене виз и замораживании счетов". 

Андрей ЧЕРНЫШКОВ, корреспондент: Европейская внешнеполитическая служба 
начала готовить предложения по санкциям против России, которые ЕС грозится ввести в случае 
отсутствия результативного диалога между Россией и Украиной. Об этом заявила Майя 
Косьянчич, пресс-секретарь главы дипломатии ЕС Кэтрин Эштон. 

Майя КОСЬЯНИЧ, пресс-секретарь верховного представителя ЕС по иностранным 
делам и политике безопасности Кэтрин Эштон: "Я не могу подтвердить временные рамки, но я 
могу подтвердить, что подготовительная работа началась. Мы по-прежнему верим, что 
сложившуюся ситуацию можно разрешить мирным путем, тем не менее, сейчас этого не 
происходит. Соответственно мы должны реагировать и предпринимать для этого собственные 
шаги". 

Андрей ЧЕРНЫШКОВ, корреспондент: Евросоюз приостанавливает переговоры с 
Россией о строительстве газопровода "Южный поток". Об этом комиссар ЕС по энергетике 
Гюнтер Эттингер заявил в интервью немецкому издательству "Ди Вельт". По его словам, 
Европе вполне хватает запасов газа, тем более зима уже закончилась. Впрочем, Эттингер 
отметил - сегодня важно найти дипломатическое решение проблемы вывода российских войск 
из Крыма, и было бы не правильно полностью разрывать экономические связи с Москвой. 

До Києва завітали іноземні політики та дипломати  

"Студія "1+1", ТСН 

Наталія МОСЕЙЧУК, ведуча: Сполучені Штати та Британія не визнають кримського 
референдуму, а генсек Ради Європи просить дати оцінку цьому поспіхом організованому 
опитуванню Венеціанську комісію. Сьогодні в Києві – цілий десант чільних іноземців. Окрім 
генерального секретаря Ради Європи, міністри закордонних справ країн Бенілюксу, Австрії та 
Румунії. Всі говорили про підтримку України, її суверенітету та цілісності території. 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Квіти, свічки і нескінченний потік людей. На вулиці 
Небесної сотні – так люди вже давно називають Інститутську – можна почути різні мови і 
побачити різних людей: дітей і дорослих, туристів і дипломатів. Чільних іноземців сьогодні у 
Києві цілий десант. Ушанування загиблих для них стало обов’язковою частиною програми 
перебування у Києві. Усі висловлюють підтримку новій Україні. Із гарячих тем, які 
обговорюють із новою владою – Крим. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, Прем’єр-міністр України: "Російська Федерація повинна негайно 
скасувати референдум, який проводиться на території Автономної Республіки Крим. І будь-які 
розмови про те, що цей референдум проводить кримська влада, є брехнею. Немає ніякої 
легітимної кримської влади. Є група злочинців, які захопили в неконституційний спосіб владу в 
Криму під прикриттям 18 тисяч російських військовослужбовців". 
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Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Генсек Ради Європи, з яким сьогодні зустрічалися 
Турчинов та Яценюк, висловив повагу територіальній цілісності України. Так само, як і 
представник Австрії. Ця країна перед Другою світовою пережила те саме, що нині відбувається 
у Криму, коли Гітлер анексував австрійські території. Зараз Австрія головує в Раді Європи і 
готова до підтримки діями. 

Себастьян КУРЦ, міністр закордонних справ Австрії: "Ми глибоко занепокоєні тим, що 
відбувається в Криму, і чітко зрозуміли, що Росія порушує міжнародне право. Думаю, 
Європейська Рада дуже чітко висловилася минулого тижня про те, що раптом надалі буде 
ескалація конфлікту з боку Російської Федерації – Європейська Рада буде запроваджувати 
санкції". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Генсек Ради Європи звернувся до Венеціанської 
комісії з проханням надати оцінку легітимності кримського референдуму, запланованого на 
наступну неділю. Висновок тамтешніх експертів буде наприкінці тижня. Тим часом Сполучені 
Штаті заявляють однозначно: референдум, підготовлений за 10 днів і проведений під дулами 
автоматів, не визнають. 

Джеффрі ПАЙЄТТ, посол США в Україні: "Крим є і має залишатися частиною України. 
Кінець дискусії". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Посол США охарактеризував ситуацію в Криму як 
окупацію і вивчив українською слово "провокація". 

Джеффрі ПАЙЄТТ, посол США в Україні: "Український уряд та військові у Криму 
демонструють виняткову витримку та мужність, не піддаючись на провокації, які створюють 
російські війська. Мета провокації – розв’язати певний збройний конфлікт". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Американці стоять на тому, що вирішувати кримське 
питання треба винятково в дипломатичній площині. Посол в Україні Пайєтт каже: керівництво 
його країни всі вихідні на телефонах із колегами в Європі та Росії. Утім у разі ескалації 
конфлікту США готові застосовувати інші важелі впливу щодо росіян, які зазіхають на 
територіальну цілісність України, на додачу до візових санкцій. Про готовність упровадити 
фінансові санкції заявляють і в Європі. 

Чоловік: "Ми намагаємося тиснути на Росію загрозою санкцій, щоб повернутися до 
мирного діалогу, коли українці можуть самі вирішувати своє майбутнє". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Після низки зустрічей у МЗС головний дипломат 
України Дещиця поділився: відчуває – Україна не сама. 

Андрій ДЕЩИЦЯ, в. о. міністра закордонних справ України: "Ми відчуваємо дуже 
сильну міжнародну підтримку". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Чинна українська влада – про це говорили сьогодні на 
всіх зустрічах – готова до розширення прав кримської автономії. Але діалог має відбуватися не 
під дулами автоматів. Український прем’єр Яценюк збирається виступити на засіданні Радбезу 
ООН, а також зустрітися з Президентом Обамою. Із Росії надійшло повідомлення, тим часом, 
що держсекретар США Керрі відклав свій візит до Москви. Він мав поїхати туди для 
продовження консультацій. 

Віталія Кличка в Харкові сьогодні затримали яйцями і обстріляли петардами 

Наталія МОСЕЙЧУК, ведуча: Віталія Кличка в Харкові сьогодні затримали яйцями і 
обстріляли петардами. Це сталося під час мітингу під пам’ятником Шевченку. Послухати 
політика прийшли близько тисячі його прихильників. Противники – їх було трохи більше сотні 
– стали через дорогу, за спиною політика. Вони були з георгіївськими стрічками і тримали в 
руках російські прапорці. Яйця в Кличка полетіли, щойно він піднявся на трибуну і закликав 
усіх об’єднуватися в дружини, співпрацювати з міліцією і не піддаватися на провокації. 
Проросійські активісти в політика ні яйцями, ані петардами не влучили. Кличко у відповідь 
запропонував їм приєднатися до мітингу. Щоб натовп не перекрив дорогу, майданівців і 
проросійських активістів огородила міліція. Щойно лідер "УДАРу" поїхав, проросійські 
активісти розійшлися. 
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Віталій КЛИЧКО: "Не поддавайтесь на провокации. Я сейчас подойду к вам, ребята". 

Україна та Рада Європи спланували спільні кроки для блокування агресії Росії  
ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Україна та Рада Європи спланували спільні кроки для 
блокування агресії Росії. Про це сьогодні повідомив в.о. президента України Олександр 
Турчинов, після переговорів з генеральним секретарем Ради Європи та головою комітету 
міністрів Ради Європи. Турчинов зазначив, що Москва проводить серйозну пропагандистську 
роботу, яка спирається на необ'єктивну та спотворену інформацію про події в Україні. Тому 
домовилися про системну співпрацю з Радою Європи і Венеційською комісією, щоб 
представники України мали змогу наводити кричущі факти агресії Росії проти незалежної 
України. Як сьогодні стало відомо, Венеційська комісія оприлюднить своє рішення щодо 
референдуму у Криму у п'ятницю 14 березня. 

Нині Україна і НАТО розпочинають новий етап відносин 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Нині Україна і НАТО розпочинають новий етап відносин. 
Наша держава замислилась про це через військову експансії Росії у Криму. У випадку нападу на 
членів Північноатлантичного альянсу усі інші його захищатимуть. На думку експертів, в 
українській владі треба більше розповідати населенню про переваги вступу до альянсу. Хоча 
констатують, що цього року приєднання до НАТО малоймовірне. 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: Абревіатура НАТО українцям відома. Тільки 
ставлення до організації у нас різне. Україна розпочала відносини з НАТО 91-го, вступивши до 
ради північноатлантичної співпраці. А 94-го доєдналася до програми Партнерство заради миру. 
Росія вступила у цю програму того ж року. 

Сергій ДЖЕРДЖ, голова громадської Ліги НАТО-Україна: «Україна, так складалося за 
всі роки, де-факто, а не де-юре, булла частиною військової частини НАТО, але не була 
політичною. Ми брали участь у всіх місіях. Не всі країни члени НАТО беруть участь у своїх 
місіях». 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: 1996 рік – українські миротворці в Боснії, пізніше 
наші військові у складі військ Кейфор у Косові – 1300 солдатів, нині півтори сотні. У краї 
перебував спільний українсько-польський батальйон. А останнім часом флагман українського 
флоту «Гетьман Сагайдачний» брав участь у натовській операції біля берегів Африки із захисту 
судноплавства від піратів. Водночас переговори про політичну участь у північноатлантичному 
блоці були складнішими. У 97 році Україна та НАТО підписали хартію про особливе 
партнерство. 

Леонід КУЧМА, президент України у 1994-2005 рр.: «Двері європейські та 
трансатлантичних інституцій мають і надалі залишатися відчиненими для всіх країн, які 
бажають до них вступити і забезпечать дотримання відповідних вимог». 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: Через п’ять років у Празі наша держава отримала 
індивідуальний план дій. Після Помаранчевої революції президента Ющенка тепло зустріли в 
Брюсселі, але членства не дали і запросили до так званого інтенсифікованого діалогу. Лише у 
квітні 2008 року на саміті в Бухаресті НАТО підтвердило – Україна у майбутньому стане 
членом альянсу. 

Яап де Хооп СХЕФЕР, Генеральний секретар НАТО в 2004-2009 рр.: «Членство в НАТО 
буде наступним етапом. Підкреслюємо, що твердо підтримуємо прагнення України та Грузїі 
вступити до НАТО». 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: Альянс розділився між прихильниками та 
противниками вступу України. Потужні європейські держави зважали на позицію Росії, 
категоричного противника нашого вступу. 2010-го президент Віктор Янукович заявив, що 
Україна не готова до вступу в НАТО, а парламент ухвалив закон про позаблоковий статус 
держави. 
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Віктор ЯНУКОВИЧ, президент України у 2010-2014 рр.: «Сегодня не готова Украина к 
вступлению. Уровень поддержки населения Украины вступления в НАТО остается пока еще 
очень низким. Он около 20 %». 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: Нині у Верховній раді зареєстровано закон, який 
називає вступ до НАТО пріоритетом. Та експерти застерігають – це тривалий процес. Прем’єр 
Яценюк поки не ставить питання про вступ, але сподівається на підтримки у захисті 
територіальної цілісності. НАТО може допомогти, зокрема, спостерігачами. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, прем’єр-міністр України: «НАТО це один найважливіших 
політичних гравців, які глобально вирішують питання безпеки кризи. І цей інструмент може 
нам допомогти». 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: Експерти кажуть – незважаючи на численні 
інформаційні кампанії, поінформованість українців про НАТО могла б бути й кращою. Зокрема, 
щодо колективної самооборони. 

Сергій ДЖЕРДЖ, голова громадської Ліги НАТО-Україна: «Існує 5 стаття 
Вашингтонського договору, яка забезпечує те, що напад на одну з країн є нападом на всіх. 
Протягом 60 років ніхто не хотів перевірити - діє ця 5 стаття чи ні. Я хотів би подивитися в очі 
тим людям, які голосували за позаблоковість, гальмували вступ до НАТО і говорили, що армію 
треба ліквідувати, у нас не має ворогів, загроз». 

Андрій ГЕТЬМАН, кореспондент: Необхідно розвінчувати міфи, наприклад про 
дорожнечу вступу і закупівлю західної зброї. Скажімо, балтійські країни не мають потужних 
танкових частин - таке озброєння їм нададуть союзники. Так само Польща і досі користується 
автоматами Калашникова. Українські закони зобов’язували фінансувати армію на рівні 3 
відсотків бюджету, вона отримувала один. Експерти впевнені – Україні в будь-якому разі слід 
модернізувати і розвивати власну армію, незважаючи на НАТО. А у відносинах з блоком 
визначити – на якому рівні співпраця з альянсом буде вигідна країні. 

Політична частина угоди про асоціацію може бути підписана вже 21 березня  

5 канал, Час новин 

Ведучий: Видання «Українська правда» щойно поширило інформацію: зі слів 
виконувача обов’язків міністра МЗС України Андрія Дещиці, є бачення таке, що є політична 
воля, є готовність і скоріш за все політична частина угоди про асоціацію може бути підписана 
вже 21 березня. На цей день заплановано засідання Європейської ради. 

Віталій Кличко: Розпуск кримського парламенту ініціюватиме цього тижня ВРУ 

Ведуча: Розпуск кримського парламенту ініціюватиме цього тижня Верховна Рада. Про 
такі наміри заявив лідер фракції УДАР Віталій Кличко у Харкові. З його слів, більш детальний 
список питань, які цього тижня розглядатимуть депутати, стане відомим після сьогоднішнього 
засідання Погоджувальної ради. 

Процедуру відшкодування ПДВ пропонують зробити відкритою для громадськості 

Кореспондент: Процедуру відшкодування ПДВ пропонують зробити відкритою для 
громадськості. Відповідний законопроект зареєстрували у Верховній Раді. У разі його 
ухвалення казначейські органи щомісяця повинні публікувати перелік платників і суми, які ті 
отримали з бюджету. Це має полегшити виявлення випадків фіктивних виплат, - вважають 
автори законопроекту. Нагадаємо, торік держава відшкодувала бізнесу понад 53 мільярди 
гривень ПДВ. При цьому прострочений борг за минулі роки оцінюють у 15 мільярдів. 

Михаил Добкин явился для дачи показаний в Генпрокуратуру  

ТРК "Украина", События 

Елена КОТ, ведущая: Час назад Михаил Добкин явился для дачи показаний в Главное 
следственное управление Генпрокуратуры. Но не успел харьковский экс-губернатор 
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отправиться в Киев, как в саму первую столицу приехал его вероятный соперник по 
президентской гонке Виталий Кличко. Правда, не все горожане были рады его видеть. 

Татьяна ФЕДОРКОВА, корреспондент: Михаила Добкина по подозрению в 
посягательстве на целостность Украины вызвали в Генеральную прокуратуру. Харьковский экс-
губернатор обвинения отвергает, дескать, сепаратистских заявлений никогда не делал. 

Михаил ДОБКИН, экс-глава Харьковской облгосадминистрации: "Идет спланированная 
кампания подготовки к судебному заседанию, где будет требоваться для меня мера пресечения 
арест, потому что я мешаю следствию, скрываюсь от следствия. Попытка таким хитрым 
техническим способом помешать мне зарегистрировать документы на президентскую 
кампанию и полноценно в ней участвовать". 

Татьяна ФЕДОРКОВА, корреспондент: Пока один потенциальный претендент на 
президентский пост из города уехал, приехал другой. Виталий Кличко на митинге в Саду 
Шевченко на русском языке призывал к примирению и сотрудничеству с Россией. 

Виталлий КЛИЧКО, лидер партии "УДАР": "Наша четкая задача – все российские силы 
должны вернуться в места своей дислокации". 

Татьяна ФЕДОРКОВА, корреспондент: Среди тысячи человек, собравшихся послушать 
политика, была и сотня пророссийских активистов. Кличко пытался подойти к ним, но те стали 
бросать яйца, петарды и пузырьки с зеленкой. 

Валерий САВЕНКОВ, очевидец: "Начали кидать в Виталия Кличко яйцами. То есть кто-
то, видать, с рукой не в порядке, косой, просто не попали ни разу. То есть могли бы и поточнее 
прицелиться". 

Юрий КАТРИЧ, координатор самообороны харьковского Евромайдана: "Один из 
возбужденных граждан стоял, именно уже готовил кинуть в Виталия, но когда увидел, что мы к 
нему подходим, просто сбросил. А так яйца летели, ну и петарды". 

Татьяна ФЕДОРКОВА, корреспондент: Прикрыв будущего кандидата зонтом, охрана 
довела его до автомобиля. 

Ближайший транш от Международного валютного фонда в украинском Минфине 
надеются получить уже в апреле 

Елена КОТ, ведущая: Ближайший транш от Международного валютного фонда – 20 
миллиардов долларов – в украинском Минфине надеются получить уже в апреле. По словам его 
руководителя, скрытый дефицит госбюджета на сегодня составляет около 50-ти миллиардов 
гривен. И чтобы закрыть финансовую дыру, страна переходит в режим жесткой экономии. Не 
будут финансировать правительственные программы, сокращают расходы на содержание 
чиновников. Однако зарплат и пенсий, пообещал Александр Шлапак, это не коснется. 

Александр ШЛАПАК, министр финансов Украины: "Прийнята спеціальна постанова, 
яка врегульовує порядок виплат на місцевих бюджетах. Місцевим бюджетам дана відповідна 
рекомендація, вказівка платити, в першу чергу, заробітну плату, оплачувати за енергоносії, а 
далі, якщо в них є така можливість, сплачувати усе інше". 

Леся Оробець: «Кримчан під дулом автоматів змушують іти на референдум»  

Радіо Свобода, Молодь Плюс 

Якщо конфлікт у Криму перейде у силову фазу протистояння, то у ньому не буде ні 
переможців, ні переможених, зазначає парламентар Леся Оробець. На її думку, зараз 
відбувається повзуча окупація Криму. Оробець каже, що знає, що говорити кримчанам, та 
пояснює, чому вирішила йти на вибори міського голови столиці. 

Зараз відбувається повзуча окупація Криму, і для того, щоб вернути його назад, нам 
доведеться виграти, в першу чергу, інформаційну й дипломатичну війну, але не дай Боже війну. 

Це абсолютна маячня, бо нема політичних чи не політичних відносин з країною. Є 
дипломатичні стосунки. Так само стосунки інтимні між державами − не розриваються. 
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Атака на військову частину в Севастополі – це спроба розв’язати силову фазу конфлікту, 
в якій апріорі не буде ні переможців, ні переможених. 

До кримчан: зрозумійте, що вами намагаються маніпулювати і під дулом автоматів 
змушують іти на референдум, який незрозуміло хто рахуватиме і хто проводитиме 

Звернення до кримчан: зрозумійте, що вами намагаються маніпулювати і під дулом 
автоматів змушують іти на референдум, який незрозуміло хто рахуватиме і хто проводитиме. 

Вже сьогодні через західні медіа Росія закидає думку, що мовляв 70% кримчан 
підтримує від’єднання від України. Це неправда, це значить, що вже готові результати, це 
значить, що вас змусять змиритися з цим. 

Не можна проводити референдум, поки на території, де проводиться референдум, 
перебувають війська іншої країни. 

Фізично ми зупинити це і не зможемо. 

Потрібно говорити, що це не лише наша кримська проблема. Дії Росії підривають 
світове економічне відновлення. Фондові ринки дуже гостро зреагували, в перспективі світ 
може втратити економічну стабільність. 

Якщо Будапештський меморандум не вартий підписаного папірчика, то будь-яка країна, 
яка не є ще членом ядерного клубу, зрозуміє, що тепер в цьому новому світі, де правила нам 
нав’язує диктатор Путін, можна захиститися лише маючи ядерну зброю. 

Ми не пограємо інформаційну війну. В нашій війні є дуже багато добровольців. 

Путін нам мститься за те, що ми Майданом знищили його мрію про відновлення 
Радянського Союзу. Тепер він хоче позбавити нас мрії про єдину, європейську, сильну Україну. 

Саме тому Майдан виграв, бо люди більше вірять своїм друзям, які написали на ФБ і 
розказали, як насправді відбувається ситуація. Все-таки ти своєму другу віриш більше,  ніж 
якомусь напомаженому чуваку в телевізорі. 

Вперше за історію України російськомовних громадян України ми почали розглядати, як 
людей, які мають патріотичні почування і можуть вийти на антипутінські мітинги в Одесі, 
Харкові, Луганську, Донецьку… 

Кримчанам треба говорити про вигоду. 

Росія не буде розвивати Крим, він їм потрібен лише як стратегічна точка для розміщення 
своїх військових баз, і аж ніяк не комфортне  місце проживання кримчан. 

Старійшини кримських татар дзвонять і питають, коли вже нас будуть депортувати? 
Вони прекрасно асоціюють Путіна з його богом Сталіним 

Старійшини кримських татар дзвонять і питають, коли вже нас будуть депортувати? 
Вони прекрасно асоціюють Путіна з його богом Сталіним. 

Наші плани щодо тотального перезавантаження влади, люстрації і швидких ефективних 
реформ доводиться поки відкладати. У нашого уряду було аж 2 дні миру. 

В українців є запит на нову політичну культуру, мова йде про відкритість і 
відповідальність, про політиків як найнятих менеджерів, а не господарів. Політикам доведеться 
ще довго призвичаюватися до цього. 

Я хочу, щоб моє рідне місто вперше за 25 років мало мера киянина. Щоб київські 
чиновники показували приклад всім українським чиновникам. 

Ігор Мірошниченко: «Україна має заявити про своє право відновлення ядерного 

статусу»  

Радіо Ера-FM  

Наш гість – народний депутат України від ВО „Свобода” Ігор Мірошниченко. Сьогодні 
рівно тиждень, як український Крим перебуває в окупації. Офіційно задокументована 
присутність російських збройних формувань за кордоном. Як розв’язати цей конфлікт? Як 

припинити фактично військові дії? 
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Насправді це ніякий не конфлікт, це відкрита війна – військова агресія з боку Росії, яка 
вже частину території України окупувала і продовжує проводити воєнні та диверсійні діїї по 
відчуженню частини території України. Зрозуміло, що в ситуації, коли планомірно і системно 
протягом багатьох років знищувалась українська армія і лише за час царювання Януковича та 
його міністра оборони Лебедєва було дві масових зачистки офіцерів військового складу, коли 
були всі проукраїнські офіцери звільнені, говорити про те, що ми маємо можливість у збройний 
спосіб захистити наші територіальні кордони, не доводиться. Та, зрештою, це, мабуть, і 
недоречно, ми ж живемо в 21-у столітті і маємо зробити все, аби не допустити відкритого 
збройного протистояння та не допустити бодай однієї жертви. З іншого боку, дуже складна 
ситуація, бо Росія без оголошення війни війну розпочала – вона окупувала наші території, вона 
блокує наші військові частини, вона знищує і приводить в негодність наше військове 
обладнання, наші зенітні установки, радіолокаційні станції, Росія веде інформаційну війну 
проти України. 

А це не менше серйозна війна. 

Інформаційна війна проти України розпочалася значно раніше, ніж конфлікт в Криму. 
Ми про це говорили неодноразово і впродовж багатьох років. Інформаційний простір це те, що 
держава, яка себе поважає і дбає про свою національну безпеку, має захищати в першу чергу. 
На превелий жаль, інформаційний простір України було окуповано давно, і присутність у ньому 
російських телеканалів та контенту, який виробляється на території РФ у вигляді серіалів 
пропагандистського плану, у вигляді програм, які популяризують в тому числі і кримінальні 
елементи, робили свою справу. Тихою сапою вони підривали єдність України, вони підривали 
впевненість українців, особливо на східних кордонах, у дієвості та можливості української 
національної держави. Тому сьогодні маємо проблему не лише в Криму, але і на східних 
кордонах. Хоча, зрештою, як показує історія останнього тижня, ці проблеми значною мірою 
мають локальний характер, і ті диверсійні групи, які Росія закидає з числа своїх громадян, які 
намагаються вчиняти провокації, піднімаючи прапори, підбурючи громадян до заколотів та 
демонстрацій, які спрямовані на повалення конституційного ладу та порушення територіальної 
цілісності і суверинітету України, не спрацьовують. Сьогодні Україна практично вся 
об’єдналася. В Криму є певна проблема, бо в Крим,у крім того, що суспільство довгий час мало 
недостатню поінформованість про те, що відбувається в країні, воно ще і зомбувалося, і тому 
присутність російських збройних сил, російської армії, а також ЧФ РФ відіграла свою роль. 
Зараз наше завдання підтримати морально, матеріально тих вояків збройних сил України, які 
сьогодні без зброї в руках по-справжньому захищають наш державний суверинітет. 

Якщо Росія почне вживати більш жорстких заходів, то просто беззбройно, просто 

закликами, як ми бачили, українські льотчики йшли на озброєних російських вояків, цю війну не 

виграти, хоч говорять, що головний ресурс у війні це якраз не кількість озброєння, а бойовий 

дух і патріотизм. Але просто на патріотизмі і боєвому дусі ми не виїдемо. 

Я з вами згоден. 

Україна має вживати сьогодні якихось реальних, конкретних заходів. 

На патріотизмі без зброї захистити свою державу складно, але ми живемо в 21-у столітті 
і сьогодні чітко розуміємо, що якщо почне говорити замість дипломатів, замість політиків 
зброя, будуть жертви. Їх буде дуже багато. Крим буде повністю і вщент зруйновано. Він уже і 
сьогодні не викликає жодної довіри з боку туристів, які були головним джерелом наповнення 
бюджету АРК. Це один з планів Путіна. Тому ми маємо сьогодні продовжувати працювати у 
напрямку дипломатії, в напрямку політичних домовленостей. Хоча я розумію, що це виглядає 
трохи абсурдно, коли окупант прийшов на твою територію, коли він чинить свавілля, коли він 
блокує наші збройні сили на нашій же землі, диктує нам свої правила, більше того – саджає 
сепаратистів у парламенті Криму, які голосують так, як їм наказує Путін, під дулами автоматів 
ухвалюють рішення, які прямо протирічать Конституції України, а ми маємо продовжувати 
вести діалог. Окрім діалогу, немає жодного іншого способу перемогти росіян. Нам треба 
закликати міжнародну спільноту діяти злагоджено разом з нами. Всі переконалися, що війська 
збройних сил РФ є окупантами на нашій території. І вони діють в неправовий спосіб, 
порушуючи будь-які домовленості, в тому числі і домовленості по перебуванню і базуванню 
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ЧФ РФ на території України. Тому сьогодні дипломатичні, політичні, економічні санкції по 
відношенню до Росії можуть мати значно сильніший ефект, ніж зброя. 

Сьогодні вже була інформація про те, що США вводять санкції проти тих людей, які 

розв’язали війну проти України, але міністр МЗС РФ Лавров вже відреагував на такі заяви і 

сказав, що ще незрозуміло, проти кого ці санкції. Бачите, як з гуся вода. 

Я хочу сказати, що блеф Росії може працювати тільки на внутрішні потреби, а назовні 
всі дуже чітко розуміють, що економічні санкції по відношенню до Росії мають дуже великий 
ефект. Російська економіка сьогодні переживає далеко не найкращі часи, і я думаю, що якщо 
вони і надалі будуть продовжувати агресію та війну проти України в Криму, то акції 
«Газпрому» впадуть не на 12%, а рубль обвалиться значно серйозніше. Тому що енергоносії, які 
є головним джерелом наповнення бюджету РФ, сьогодні можуть бути незатребуваними з боку 
ЄС. Іран відмовився від свого ядерного статусу, і це дуже серйозний сигнал для Росії. Бо це 
означає, що ембарго  і всі санкції по відношенню до Ірану та їхніх енергоносіїв будуть зняті, 
нафта на ринку ЄС і світовому впаде в ціні, це вже сумніву немає, це фахівці всі говорять, і 
Росія опиниться біля розбитого корита. Ми вже чули заяви міністра Продана, і ми дуже давно 
про це говорили: Україна споживає близько 30-35 млрд. куб. м газу із цих 35 млрд. 20 ми 
видобуваємо в Україні. Ми маємо можливості збільшити внутрішній видобуток. Окрім того, 
реверсні постачання газу і постачання шляхом заміщення газу з Європи практично 
унеможливлюють і закривають ринок російський газу. Нам не потрібен російський газ буде. А 
Росія від цього теж залежить. 

Ключове слово, яке ви сказали. „буде”. Бо це все робиться поступово, для повної відмови 

від російського газу потрібен певний час. А російські окупанти сьогодні на території Криму, і 

нам треба обороняти інші кордони країни. 

В мене як у політика є декілька політичних рецептів. Я про них вже неодноразово 
говорив. Якщо говорити про мій фах, профіль – я є журналіст, я заступник голови комітету з 
питань свободи слова та інформації. Я ще 23 лютого пропонував негайні кроки по припиненню 
мовлення російських телеканалів на території України. 

Це вже пізно. Зомбування вже відбулося. 

Сьогодні Україна абсолютно чітко переконалася, що гарантії нашої недоторканості, 
територіальної цілісності з боку держав, які підписали Будапештський меморандум 1994 року, з 
боку Великобританії і США, бо Росія є агресором, не діють. Що має зробити Україна? Україна 
має заявити про своє право відновлення ядерного статусу. Це не означає, що ми негайно 
почнемо відновлювати ядерний статус. Тому що ні економічних, ні технічних можливостей 
зробити це негайно немає. Але заява про право на відновлення ядерного статусу може мати 
дуже серйозний ефект. 

Вона може заявляти, але коли цей ефект здійснюється? Ви чудово розумієте, що це не 
одного дня справа. 

Повірте мені. це змусить і США і Великобританію значно рішуче діяти по забезпеченню 
нам наших гарантій на територіальну цілісність. Безперечно, що ми маємо сьогодні в 
парламенті вже підіймати питання про вихід із позаблокового статусу. Тому що немає іншої 
альтернативи сьогодні в світі, яка могла б гарантувати нам безпеку, як НАТО. Жодна країна, в 
тому числі і маленькі прибалтійські країни і інші, які входять в блок НАТО, сьогодні не 
відчувають російської агресії. Хоча загроза з боку РФ там могла б бути так само. Вони є 
членами НАТО. Якби Партія регіонів ще в 2008 році разом з комуністами не проводила 
антинатовську істерію в буквальному значенні цього слова, і Україна змогла вступити в цей 
блок, я глибоко переконаний, що жодної присутності російських військ на території України ми 
б не побачили. 

Слово „якби” в даному випадку абсолютно не має сенсу називати і говорити. 

Ми маємо, звичайно, вдаватися разом з ЄС і США, разом з організаціями, членами яких 
ми є і є РФ, наприклад СОТ, до економічних санкцій. 

ВР повинна приймати рішення відповідні і повинна робити це негайно. ВР провела 

засідання і зробила перерву на тиждень. Що це означає для рядових виборців? 
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Сьогодні сформовано групу з депутатів, які мають вплив на Крим. Ці народні депутати 
представляють всі фракції парламенту, і в тому числі позафракційних, і вони безпосередньо 
працюють зараз в Криму як уповноважені ВР для того, щоб наводити діалог і намагатися 
проводити роз’яснювальну роботу. Ми ж також не сидимо склавши руки. Прем’єр-міністр 
Яценюк зараз перебуває в Європі, і головна тема розмов, перше, ситуація в Криму та шляхи її 
вирішення, друге – ситуація з українською економікою. Сьогодні, до речі, ще одним дієвим 
способом боротьби з російською пропагандою і боротьби з російською окупацією в Криму 
може бути модель економічного успіху України. Сьогодні, на превеликий жаль, без дотацій з 
Європи, без допомоги США, МВФ неможливо вивести українську економіку з кризи. Якщо нам 
вдасться позбутися хоча б наполовину тої корупції, яка була присутня і проти якої виступали 
абсолютно всі регіони України при Януковичі, це буде шлях до того, аби всі регіони побачили, 
що Україна рухається в тому напрямку, в якому хочуть її всі бачити. 

Ви самі торкнулися цієї теми. Той уряд і певні міністерські посади, які сьогодні 

обіймають певні люди, які були замішані в корупційних справах ще за прем’єрства Тимошенко, 

чи той уряд, який ми сьогодні маємо, він може поліпшити ситуацію із економікою нашою, із 

зменшенням корупції в нашій країні? 

Моя позиція проста. Жодна людина не матиме 100% підтримки української громади, 
тому що в кожного є своя думка. З іншого боку, уряд Яценюка взяв на себе надзвичайно важку 
ношу. Тому що в ситуації, коли економіка повністю зруйнована, українська казна розграбована, 
взятися рятувати економіку це справді роль камікадзе, і кожен із міністрів практично в цій же 
ролі. Що стосується людей, які, можливо, були причетні до якихось оборудок при роботі інших 
урядів. Я можу відповідати за «свободівців». Ми не були у владі. Люди, які прийшли і почали 
працювати в цьому уряді з нуля, і ми несемо політичну відповідальність за їхню роботу. Жоден 
міністр, яке б він прізвище не мав, в цьому уряді чи в будь-якому іншому майбутньому, жоден 
державний службовець і чиновник вже не зможуть працювати так, як вони працювали до 20 
лютого. З однієї простої причини.Тому що цей Майдан, навіть якщо він розходиться, не 
розійдеться назавжди чи на 10 років. Він буде працювати в кожному випадку окремо, тоді, коли 
чиновник буде виявляти ознаки корупції. Українське громадянське суспільство сьогодні стало 
зовсім іншим. Сьогодні стаття Конституції, яка наголошує на тому, що єдиним джерелом влади 
є народ, почала працювати. І тому будь-якого держслужбовця, будь-якого чиновника чи 
міністра народ винесе вперед ногами, якщо цей міністр буде працювати по-старому. 

Давайте подивимося, як цей уряд буде працювати. Ви згадали присутність в уряді ВО 

„Свобода”. А чи обов’язково людина має бути патріотично налаштована і дотримуватися 

тих декларацій без корупції в країні, чи вона ще має бути професійною? 

Безперечно, що міністри в першу чергу є політичними фігурами. Так було завжди. Так, в 
принципі, є практично в кожній країні. З іншого боку, ми дуже чітко розуміємо, що будь-яка 
міністерська посада це не відповідальність одного Швайки чи Мохника, чи Сича, це 
відповідальність всієї партії. Бо ми є команда, є політична сила, яка давала обіцянку і має 
передвиборну програму і має зобов’язання перед виборцями. Тому робота і міністра АПК Ігоря 
Швайки, і робота міністра екології та природних ресурсів Андрія Мохника буде оцінена 
належним чином виборцями. Я глибоко переконаний, що ці обидва міністри будуть успішними 
з однієї простої причини. Тому що сьогодні навіть до мене, до простого депутата біжить купа 
людей, які мені починають розповідати про якісь схеми, про якісь ситуації, які працювали в 
тому чи іншому міністерстві. І вони не розуміють однієї простої речі. Друзі, так, як працювали 
раніше, вже ніхто працювати не буде. Красти гроші не можна. А всі звикли, що бюджетні 
кошти це є кошти, на які треба покласти око і при будь-якій можливості при застосуванні 
відповідних схем їх красти. Сьогодні завдання цих міністрів поламати всі схеми. Для цього 
потрібна політична воля, хист і неаганзажованість будь-якими корупційними зв’язками. І саме 
тому я впевнений, що ці міністерства будуть працювати успішно. Що таке МінАПК? Це те 
міністерство, яке курує найуспішнішою і найважливішою стратегічною галуззю в країні. Чим 
займався минулий МінАПК? Однією з цих справ я займався цілий рік і передав її вже в 
Генпрокуратуру. Це розкрадання бюджетних коштів через програми підтримки вітчизняного 
виробника сільськогосподарської техніки. Була така компанія „Хлібінвестбуд”. Хто її 
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патронував? Чим вони займалися? Завозили комбайни і с/г техніку з Білорусії, перебивали 
номерні знаки в Білій Церкві і видавали це за вітчизняну техніку. В такий спосіб розкрадено з 
бюджету було понад 10 млрд. грн. Оця схема, яка була застосована, яка категорично 
неприйнятна і не буде застосована в нинішньому уряді, вже економить бюджетні кошти. 

Потрібно розбиратися в посівній компанії. 

Працює ціле міністерство. 

Ви як журналіст і я як журналіст, ми б з вами могли очолити МінАПК? 

Могли б. Тому що журналісти розбираються в усьому. Можливо, не так глибоко. Я в 
житті не думав, що я буду писати законопроекти. За трохи більше ніж рік у ВР я усвідомив, що 
це цілком реально і можливо. Безперечно, якихось певних знань технічних, специфічних мені 
може не вистачати, але це не є проблемою. Головне політична воля і бажання щось змінювати в 
нашій країні. Ми говоримо про люстрацію. Сьогодні для того, щоб провести люстрацію, яка 
необхідна для того, щоб країна стала іншою, треба сотні тисяч кадрів, нових людей. Де їх 
взяти? Їх неможливо взяти в один день. Неможливо одномоментно поміняти всіх прокурорів, 
судей. Немає такої кількості людей. А як працювати? Мають бути очільники нові, мають бути 
керівники департаментів нові, має бути тотальний контроль, в тому числі громадськості, 
відповідних структур. Сьогодні люстраційний комітет очолює Тетяна Чорновіл. Я думаю, немає 
сумнівів в тому, що вона, як журналіст, яка вже завоювала репутацію, може вникнути і 
розкрити ці корупційні зв’язки. Головне, щоб були ЗМІ, через які це можна було донести, і 
органи, які будуть реагувати на ці звернення. 

Курчат рахують восени. Подивимося. Зараз дуже багато критики з приводу нового уряду 
і Кабміну. Давайте подивимося, що зробить цей уряд, а якщо ні, то по виганяємо їх. 

Хай прийдуть люди, які, можливо, трохи наб’ють гуль, але ці помилки коштуватимуть 
українській економіці значно менше, ніж системне розкрадання. І вони, набивши гулі, будуть 
вже професіоналами, але не в сфері розпилу і розкрадання державних коштів, а у своїх 
профільних міністерствах, куди вони прийдуть. 

Губернатори, очільники областей мають проходити люстрацію і бути обраними на 

місцях? 

Немає жодної людини, яку можуть підтримати 100% людей. Система призначення 
губернаторів нині є глибоко неправильною, архаїчною, і Україна потребує адміністративно-
територіальної реформи. Програма адміністративно-територіальної реформи чітко записана в 
проекті Конституції ВО „Свобода”, яку ми презентували і неодноразово наполягали на цьому. 
Це, до речі, дає відповідь на запитання в тому числі мешканцям Криму, бо вони сьогодні хочуть 
більше повноважень. За нашою програмою очільниками виконавчої влади мають бути люди, 
яких обирають на місцях. Обирають обласну раду, з числа депутатів обласної ради формується 
виконком. Це люди, які знають місцеві проблеми, які обрані на місцях. Їх контролює громада. 
Те ж саме стосується очільника місцевої міліції. Те ж саме стосується очільника суду. І люди 
повинні мати право відкликати такого чиновника, якщо цей чиновник не виконує своїх 
зобов’язань або помічений у корупційних схемах. Оце адміністративно-територіальна реформа, 
яка має бути проведена, і вона дасть відповіді на всі питання. Коли говорять сьогодні про 
розширення повноваження АР Крим, я кажу: друзі, наша програма адміністративно-
територіальної реформи дає вам такі повноваження, які жодна автономія не дає. 

Це лише програма поки що. 

Але сьогодні, мені здається, в парламенті є готовність депутатів всіх фракцій до 
проведення такої адміністративно-територіальної реформи. 

У вас є таке бачення ситуації в нинішньому парламенті. Але ми знаємо, які люди 

складають більшість сьогодні в парламенті – це люди, які були у фракції Партії регіонів, які 

підтримували колишнього президента і голосували за його вказівкою, робили все, що він скаже. 

В мене немає жодного слова довіри і поваги до тих людей, які роками знищували 
демократію в Україні, голосуючи в парламенті за диктаторські закони, які власноруч 
вибудовували систему влади, коли в одних руках Януковича опинилися всі важелі впливу. У 
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мене немає жодної поваги до цих людей. Але є український парламент. Сьогодні переобрати 
український парламент неможливо з однієї простої причини – у нас немає жодної легітимної 
гілки влади. У нас немає сьогодні президента – ми оголосили вибори 25 травня. У нас є 
технічний уряд, якому ми довірили, але цьому уряду дуже важлива допомога парламенту. Бо 
парламент сьогодні по суті отримав повноваження керувати країною. І тому після обрання 
президента, я думаю, ми будемо визначатися. Потрібно перезавантажити парламент. Потрібно 
викинути, як щурів, отих людей, які тікали з корабля Партії регіонів і зараз швидко 
перефарбувалися. Зробимо це, немає питань. Ми готові йти на вибори. Одночасно неможливо 
проводити президентські і парламентські вибори за законодавством. Це різні виборчі комісії. 
Сьогодні нам треба перезавантажити КС. Змінити тих суддів, які дали узурпувати владу 
Януковичу. Нам сьогодні треба змінювати склад ЦВК. Дуже багато речей треба зробити. Це 
неможливо зробити одномоментно. Але обов’язково ми маємо це зробити якнайшвидше. 

Слухач: У меня уважения нет к вашему гостю. Вы берете ответственность за то, что 

вы натворили в Украине, что вы раскололи страну? 

Я можу сказати, що, на щастя, незважаючи на те, що Росія мріяла розколоти Україну і 
робила все для того, щоб відокремити не лише Крим, як вона зараз намагається це зробити, а і 
східні регіони від основної частини території України, їй це не вдається. Агресивні групи, які 
приїздять з російськими прапорами і штурмують ОДА і намагаються підбурити громадян 
виступати за приєднання до Росії, не спрацьовують. В Донецьку виходять тисячі людей і 
говорять: схід і захід разом. В Харкові, в Миколаєві, в Запоріжжі, в Херсоні скрізь люди 
об’єднані єдиною ідеєю. Україна єдина. В військомати черги стоять захищати кордони України. 
Я родом з Сумщини. На Сумщині немає жодних намірів від когось від’єднуватися. Сумщина це 
Україна. Харківщина це Україна. І будь-які провокації, і будь-які розколи суспільства, які своєю 
риторикою намагалися вчинити Партія регіонів та комуністи впродовж тривалого часу, не 
спрацювали. Україна сьогодні разом, єдина. 

Слухач: Я удовлетворен, что наконец-то «Свобода» осознала необходимость 

вступления Украины в НАТО. Бывший гражданин Украины, уже имеющий две судимости, 

разыскивается как государственный преступник, на совести которого сотни человеческих 

жизней, Янукович обратился к России с просьбой, чтобы та ввела свои войска на территорию 

Украины. Почему бы нашей власти, которую признал весь мир, кроме России, не обратиться с 

такой же просьбой к блоку НАТО? 

Сьогодні немає жодної іншої альтернативи, як отримати гарантії безпеки, аби рухатися в 
напрямку вступу до НАТО. З іншого боку, ми завжди говорили, що для того, щоб в НАТО 
вступити, треба виконати умову, щоб на території держави не було іншого військового 
формування. ЧФ РФ перебуває на території України. Зараз йде мова і стоїть питання про 
денонсування Харківських угод. Денонсувати угоди ми можемо хоч сьогодні. Як вивести 
російські війська? Політичні і дипломатичні речі маємо робити. Що стосується заяви Росії, що 
Янукович їх запросив, Путін сам собі суперечить. З одного боку, він каже, що російських військ 
немає на території України. З іншого боку, він каже, що ми туди прийшли на прохання 
Януковича. Путін не підписав угоди від 21 лютого, бо умови були неприйнятними. Тепер він 
обурюється, що Україна не виконує ці вимоги. Хоч Янукович сам не виконав ці умови перший. 
Ми не можемо сьогодні загострювати конфлікт введенням військ НАТО на територію України. 
Тому що це буде братовбивча кровопролитна війна. Ми маємо зробити все, щоб жодна людина 
не загинула в цьому конфлікті. 


